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Metges i ecologistes alerten sobre 
la crema de residus a cimenteres
Trobada estatal | Activistes d’arreu 
de l’Estat participen a la jornada

La pressió dels afectats i dels veïns ha aconseguit frenar momentàniament el desallotjament d’una família de Carretera Vella
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Fre a un nou cas de desnonament

Denúncia | La plataforma reclama 
sancions per a Lafarge pàg. 3

> MOVIMENT ANTIINCINERACIÓ

Derbi emocionant
El Sant Joan guanya el 
Santa María 3 a 2 pàg 25

La pAH continua reclamant la dació per evitar l’exclusió social. pàg. 7

El govern aposta per 
potenciar el parc fluvial

El projecte és un dels 
objectius inclosos al 
pla d’Actuació Municipal 

pàg. 4

> EIXOS DEL MANDAT 



2 2a quinzena | Octubre 2011Publicitat02



32a quinzena | Octubre 2011 03

Actualitat
laveu.cat

pROTESTA SIMBÒLICA
Montcada Paròdia va participar a la tercera 
Trobada Estatal Antiincineració fent una 
performance pels carrers de Can Sant Joan

Segons el col·lectiu, el control anual obligatori que ha presentat la cimentera per seguir valoritzant residus està ple d’irregularitats

La plataforma demana a la generalitat que 
sancioni Lafarge per no complir amb l’AAI

La jornada de treball, en horari de matí i tarda, va comptar amb cinc ponències. A la imatge, conferència de Carlos Arribas, d’Ecologistes en Acció

MoViMEnt AntiinCinERACiÓ
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La Plataforma Antiincineració ha 
presentat al·legacions davant la 
Generalitat perquè sancioni La-
farge i li retiri l’Autorització Am-
biental Integrada (AAI) per uti-
litzar residus com a combustible 
amb l’argument que incompleix 
18 dels 20 requisits exigits per 
l’administració. El col·lectiu ha fet 
aquesta petició després d’analitzar 
el contingut del control anual que 
la cimentera ha encarregat a una 
empresa externa per poder seguir 
cremant fangs de depuradora a les 
seves instal·lacions. 
En l’escrit d’al·legacions presentat 
a la Generalitat, la Plataforma fa 
constar un llarg llistat de pres-
sumptes irregularitats, entre d’al-
tres, que Lafarge tracta residus 
per sobre dels límits de l’autorit-
zació –alguns dels quals són peri-
llosos perquè contenen amiant o 
compostos organoclorats. Quant 
a les emissions de partícules, el 
col·lectiu assenyala que la cimen-
tera supera àmpliament el màxim 
legal de 30 mg/m3 amb registres 
de fins a 240 mg/m3. 

Altres al·legacions. El llistat de 
greuges continua amb la denún-
cia que el control no inclou, com 
és preceptiu, informes semestrals 
sobre la contaminació de l’aire, 
el sòl i l’aigua i manifesta que els 
sistemes de medició de partícules 
del forn de ciment i del molí de 
carbó estan mal calibrats. Així 
mateix, la Plataforma afirma que 
falten els informes sobre mesures 
contra la contaminació acústica 

i lumínica –el 17 de novembre 
s’acaba el termini perquè s’ade-
quï a la normativa municipal–, i 
que la cimentera té l’assegurança 
ambiental caducada.
“Lafarge està incomplint el que 
estableix l’AAI i, per això, de-
manem a la Generalitat que la 
sancioni i li retiri el permís per 
incinerar”, ha dit el portaveu de 
la Plataforma, José Luis Coneje-
ro. El col·lectiu també exigeix a 
l’administració que actuï contra 
l’empresa ambiental Control SGS 
Tecnos SA “per una manifesta 
inexactitud, partidisme i mani-
pulació de dades”. 

Lafarge respon. La cimentera ha 
fet un comunicat en què diu que 
espera que la Direcció General 
de Qualitat Ambiental doni llum 
verda al control presentat. “Les 
resolucions anteriors han es-
tat favorables i esperem seguir 
així”, diu l’escrit. Lafarge, que va 
obtenir l’AAI l’any 2008, insisteix 
que fa un rigorós control de les 
seves emissions i que, en aquest 
àmbit, és un referent del sector a 
Europa. L’alcaldessa, María Elena 
Pérez (PSC), per la seva banda, ha 
anunciat que els tècnics municipals 
“analitzaran el contingut del 
control i les queixes veïnals”.
El govern local segueix decidit a 
impulsar el debat sobre el futur de 
la fàbrica amb la participació de la 
factoria, la Generalitat i represen-
tants ciutadans. La Favmir, però, 
ha declinat formar part del grup 
de treball: “No volem donar 
legalitat a una farsa”, ha dit el 
seu president, Antonio Cera, una 
decisió que l’alcaldessa lamenta: 
“Crec que és important que en 
aquesta comissió també hi si-
guin els veïns”. El Grup de Medi 
Ambient és de l’opinió que qui ha 
de negociar és l’Ajuntament.

Pilar Abián | Montcada

Lafarge confia que la 
Generalitat farà una 
resolució favorable al 
control que ha presentat

Montcada va acollir el 8 i 9 d’oc-
tubre la III trobada de la Coordi-
nadora estatal contra la incineració 
de residus a cimenteres organit-
zada per la Plataforma local i que 
va comptar amb una setantena de 
participants arribats de diferents 
plataformes d’Espanya i Catalu-
nya –Toledo Aire Limpio, Bierzo 
Aire Limpio, Aire Net de Sant 
Feliu de Llobregat, l’AV de Palle-
jà, la Plataforma de Santa Marga-
rida i els Monjos o la de Sakana 
Bizirik de Navarra, entre d’altres. 
Una de les ponències destacades 
del programa va ser la de la met-
gessa i endocrina Carme Valls qui 
va parlar sobre l’efecte negatiu de 
les emissions que provoca la in-
cineració. “Està demostrat que 
les partícules petites afecten es-

pecialment l’aparell respiratori 
però el més preocupant són les 
nanopartícules aquelles que són 
tan minúscules que no es poden 
filtrar i que concentren un 50% 
de dioxines i furans, substàncies 
altament cancerígenes”, va dir. 
Valls va vincular la contaminació 
amb tota mena de malalties i va 
assegurar que un 30% dels proble-
mes de salut que sofreix la pobla-
ció està relacionat amb el medi am-
bient. “L’administració ha de fer 
estudis epidemiològics i aplicar 
el principi de precaució, és a dir, 
no permetre activitats de risc a 
prop de nuclis urbans, com ara 
la crema de residus a les cimen-
teres”, va afegir. 

El reciclatge, la solució. Carlos Ar-
ribas, coordinador d’Ecologistes 

en Acció al País Valencià, va aler-
tar sobre l’impacte ambiental de la 
incineració: “Provoca gasos que 
van directament a l’atmosfera 
i cap filtre no pot impedir que 
els respirem”. Arribas aposta per 
promoure les polítiques de reciclat-
ge per reduir el volum de residus 
a incinerar, seguint el model euro-
peu, una tesi que també van de-
fensar el representant del CEPA, 
Joan Salabert, i Mariel Vilella de 
la GAIA, entitat que lluita con-
tra la incineració arreu del món. 
L’advocat de la Plataforma local, 
Albert Calduch, va acusar l’admi-
nistració de defensar els interessos 
privats per sobre dels generals au-
toritzant la incineració a cimente-
res. La sessió de treball va acabar 
amb la lectura d’un manifest uni-
tari contra aquesta pràctica.

Pilar Abián | Mas Rampinyo

Montcada acull la trobada de la Coordinadora estatal contra la crema de residus a cimenteres

Experts en salut i ecologia alerten 
sobre els perills de la incineració
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Notícies RETALLADES SAnITàRIES
La Favmir insta a presentar 
queixes per escrit per recuperar 
les urgències nocturnes

pàg. 6

laveu.cat/noticies

EnTREVISTA 
Joan Maresma (CiU) explica quines 
són les mesures econòmiques 
previstes pel govern en aquest mandat

pàg. 8

El govern municipal (PSC-CiU) 
ha fet arribar a tots els grups 
de l’oposició (ICV-EUiA, PPC, 
C’s i ERC) l’esborrany del Pla 
d’Actuació Municipal (PAM) de 
l’actual mandat perquè aquests 
puguin fer les seves aportacions. 
El document s’articula al voltant 
de sis conceptes: les persones, els 
barris, la ciutat emprenedora, la 
sostenibilitat, l’eficiència i la ciu-
tat del 2015. Quant a l’atenció a 
les persones, el document posa 
èmfasi a potenciar el Projecte 
Educatiu de Ciutat, la relació 
amb les entitats i el segon Pla 
local de Serveis Socials, entre 
d’altres. Pel que fa als barris, el 
PAM incideix en els plans inte-
grals de la Ribera i de Can Sant 
Joan i en la promoció d’accions 
per conservar el mobiliari urbà, 
els espais infantils i l’optimització 
del servei de neteja. 

Vessant econòmica. La potencia-
ció del teixit empresarial local és 
un altre dels eixos del Pla, amb 
propostes com la creació d’incen-
tius fiscals per generar ocupació, 
l’impuls de l’associacionisme em-
presarial o la posada en marxa 
de la finestreta única per millorar 
l’atenció i simplificar els tràmits 
per a les empreses i emprene-
dors. 
Per millorar l’eficiència de l’Ajun-
tament, el PAM parla d’establir 

mecanismes que garanteixin 
mantenir l’actual prestació de 
serveis malgrat la crisi. Dins 
d’aquest apartat hi ha propostes 
com l’optimització de la planti-
lla de personal del consistori, el 
manteniment de l’actual nivell 
d’endeutament o “l’elaboració 
dels pressupostos ajustats als 
ingressos reals, segons la liqui-
dació pressupostària de l’exer-
cici anterior”, ha dit l’alcaldessa, 
María Elena Pérez (PSC).
En l’apartat mediambiental, el 
projecte de ciutat fluvial, amb 
l’aprofitament de les lleres com a 
espai d’oci, és una de les princi-
pals propostes del govern. L’altra 
gran acció prevista és la posada 
en marxa de la taula de debat so-
bre el futur de Lafarge i l’establi-

ment de controls ambientals en 
col·laboració amb la Generalitat. 
El document també parla de la 
importància de projectes com el 
soterrament de la línia ferrovià-
ria de Portbou i la urbanització 
dels espais resultants d’aquesta 
actuació.

L’oposició, crítica. El PAM és el 
full de ruta de l’executiu per als 
propers quatre anys i, per pri-
mera vegada, s’obre a l’oposició. 
“Volem que hi participi i incor-
porarem les seves idees si són 
viables”, ha manifestat l’alcaldes-
sa. De moment, però, la resposta 
dels grups ha estat força crítica. 
Tots coincideixen a dir que el 
document rebut és tan sols una 
declaració d’intencions i troben a 

faltar concreció quant a calendari 
de les actuacions i el seu cost eco-
nòmic. “No aporta res de nou i 
demostra la falta de coordina-
ció política entre PSC i CiU”, 
opina ICV-EUiA. El PPC dubta 
que el govern inclogui al PAM 
les propostes que va presentar 
en forma de moció a l’últim Ple: 
“El text està ple de generalitats 
i de promeses que no es podran 
complir”. C’s opina que l’esbor-
rany “és un calc del programa 
electoral del PSC i les propos-
tes contemplades no tenen rela-
ció amb les necessitats socials”; 
mentre que ERC espera que “les 
aportacions de l’oposició si-
guin realment vinculants i els 
projectes a fer es consensuïn 
amb la resta de forces”. 

Pilar Abián | Montcada

MAnDAt 2011-2015

Els grups critiquen la manca de concreció de l’esborrany del document en què s’avancen les línies d’actuació

El govern convida l’oposició a realitzar 
aportacions al pla d’Actuació Municipal
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El model de Santa Coloma és el que inspira el projecte Montcada, ciutat fluvial, encara que amb l’objectiu de respectar la fauna i la flora

El Ple debatrà el proper 27 d’oc-
tubre la proposta d’ordenances 
municipals per al 2012 del go-
vern local que preveu augmen-
tar les taxes en un 3% des d’un 
punt de vista global. “La puja-
da no superarà l’IPC previst, 
perquè no volem augmentar 
la pressió fiscal en aquests 
moments de crisi”, ha indicat 
el president de l’Àrea Econò-
mica, Joan Maresma (CiU). Hi 
haurà, però, alguns impostos 
com ara el de vehicles o el d’Ac-
tivitats Econòmiques (IAE) que 
no tindran cap modificació, se-
gons ha confirmat l’edil. 

Canvis a l’Ibi. L’Impost de Béns 
Immobles (Ibi) és el que variarà 
més respecte l’actual exercici ja 
que la llei obliga a adequar-lo al 
valor cadastral real d’acord amb 
la revisió que es va fer l’any 
2005. “Aquesta redistribució 
farà que hi hagi propietaris 
que hagin de pagar més men-
tre que a d’altres, que fins ara 
pagaven molt, els baixarà la 
quota”, ha indicat Maresma, 
tot afegint que la pujada no serà 
desproporcionada perquè el ti-
pus impositiu fixat, del 0,43%, 
és dels més baixos dels munici-
pis de l’entorn. 
Per facilitar el pagament trimes-
tral de les ordenances, l’Ajunta-
ment posarà en marxa una cam-
panya de domiciliació amb una 
rebaixarà del 5% per a tots els 
ciutadans que paguin a través 
d’aquesta fórmula.

Les ordenances 
pujaran l’any 
vinent una 
mitjana del 3%  
Pilar Abián | Redacció
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Dos membres del secretariat de 
la Plataforma Tracte Just-Soterra-
ment Total, Jaume Relat –el por-
taveu– i Josep Bacardit han rebut 
una notificació de la Delegació del 
Govern, en la qual els informa que 
l’Administrador d’Infraestructures 
Ferroviàries (Adif) els ha denunciat 
“per haver creuat les vies” el 18 de 
maig passat i els ha obert un expe-
dient que pot acabar amb una multa 
de fins a 6.000 euros. Segons ha in-
format l’empresa pública a La Veu, 
els denunciants van travessar les 
vies del tren, el que suposa “una 
vulneració de la llei ferroviària”.  
La Plataforma i l’Ajuntament 
han mostrat la seva sorpresa per 
l’expedient vinculat amb les dues 
manifestacions que el col·lectiu ciu-
tadà va convocar per reivindicar 
l’arribada de la primera fase del 
projecte de soterrament de la línia 
de Portbou. “És indignant que 
es faci aquesta denúncia i que, a 
més, sigui només contra dues per-
sones quan va ser una protesta 
multitudinària encapçalada per 

l’alcaldessa i tots els portaveus 
municipals”, ha manifestat Relat. 
Per la seva banda, Bacardit ha afe-
git: “Del que em considero res-
ponsable és de participar en un 
acte per fer justícia amb Mont-
cada”. En nom de l’Ajuntament, el 
govern ha mostrat el “malestar” 
de la corporació per la denúncia, 
que considera “injusta i fora de 
lloc” i s’ha compromès a fer allò 
que estigui a les seves mans per tal 
d’aclarir els fets, entenent que es 
tracta “d’un malentès”. 

Projecte constructiu. L’Ajuntament 
ha tramès a l’Adif l’informe favo-
rable al projecte constructiu de la 
segona fase de les obres de soterra-
ment de la línia ferroviària Barce-
lona–Portbou, la corresponent al 
tram d’1,5 quilòmetres entre Vall-
bona i la confluència de l’avinguda 
de la Unitat i el carrer Elionor. El 
document, redactat pels serveis 
tècnics municipals, incideix en les 
mesures que caldrà prendre per 
garantir el pas dels vianants i dels 
vehicles mentre es facin les obres.

Pilar Abián/Silvia Díaz | Montcada

Cleries manté el compromís de fer 
la residència Les Vinyes per al 2014

SERVEiS pER A LA GEnt GRAn

L’equipament, que s’ha de construir a la Rasa, està dissenyat per acollir més de cent usuaris

SotERRAMEnt totAL

El col·lectiu i l’Ajuntament expressen el seu malestar pel fet

L’Adif podria multar dos 
membres de la plataforma
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El conseller de Benestar i Família, 
Josep Lluís Cleries, ha acordat amb 
l’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), i el primer tinent d’alcal-
de,  Joan Maresma (CiU), treballar 
conjuntament per a la posada en 
funcionament de la residència per a 
la gent gran “Les Vinyes” que s’ha 
de construir a la Rasa, Mas Rampi-
nyo, amb capacitat per a més d’un 
centenar d’usuaris.
El projecte arrenca del conveni 
signat entre l’Ajuntament i la Ge-
neralitat el 2006. Posteriorment, 
al novembre del 2010, la Direcció 
General de l’ICASS es va com-
prometre a garantir la viabilitat 
de l’equipament sòciosanitari, tot i 
que amb el canvi de govern auto-
nòmic i davant la difícil conjuntu-
ra econòmica, en els últims mesos 
no s’havia fet cap avenç cara a 
l’execució del projecte. 

Es reprèn el treball. “Avui hem 
arribat a un acord molt impor-
tant per a Montcada i Reixac 
que permetrà, per fi, oferir una 

residència per a la gent gran de 
titularitat pública” va declarar 
l’acaldessa el 19 d’octubre, des-
prés de la trobada amb el conseller 
Cleries en què es va consensuar 
iniciar de forma immediata un tre-
ball conjunt entre l’Institut Català 
d’Assistència i Serveis Socials i els 
serveis tècnics municipals per tal 
d’actualitzar l’estudi de viabilitat 
de la residència i impulsar el procés 
de licitació. Si els terminis acordats 
es mantenen, l’equipament podria 
entrar en funcionament al 2014.

L’endemà de la trobada amb el 
conseller –moment de tancar 
aquesta edició–, l’alcaldessa tenia 
previst reunir-se amb el col·lectiu 
ciutadà que impulsa la construcció 
de la residència per informar-li so-
bre el nou calendari acordat amb 
la Generalitat. Una de les prioritats 
d’aquesta plataforma i del consisto-
ri és que els ciutadans del municipi 
tingui prioritat a l’hora d’accedir a 
una plaça ja que, com a centre pú-
blic, estarà obert a usuaris d’altres 
poblacions.

Pilar Abián | Redacció

La trobada entre els representants municipals i el conseller va tenir lloc al Parlament



6 2a quinzena | Octubre 2011Notícies

EntREViStA AL pRESiDEnt DE L’àREA EConòMiCA

“La nostra previsió és destinar durant aquest 
mandat 20 milions d’euros a inversions”
El primer tinent d’alcalde, Joan Maresma (CiU), reconeix que la conjuntura és complicada però creu que l’Ajuntament està preparat per afrontar-la   
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Joan Maresma, portaveu de 
CiU, és el responsable de l’Àrea 
Econòmica des que el seu grup 
va arribar al govern, l’any 1999. 
Fa, per tant, 12 anys que gestiona 
les finances municipals i segueix 
de ben a prop l’elaboració i la 
gestió del pressupost. En com-
paració amb els tres mandats 
anteriors i fruit de la conjuntura 
econòmica, el que acaba de co-
mençar serà, sens dubte, el més 
auster dels que ha viscut fins ara. 
Tot i així, no es deixa endur pel 
pessimisme i creu que, amb ri-
gorositat i control en la despesa, 
l’administració tirarà endavant.

-Amb quin adjectiu quali-
ficaria l’actual situació de 
l’Ajuntament des d’un punt de 
vista econòmic?
Tots els ajuntaments ens tro-
bem en un moment complicat a 
causa de la crisi però, si bé per 
a nosaltres la situació és difícil, 
per a d’altres la paraula és críti-
ca. Sortosament, al 2008 ja vam 
començar a fer plans d’austeritat 
anuals que ens han permès tan-
car els exercicis en positiu, tot i 
tenir problemes de liquidesa fruit 
de la reducció d’ingressos. 

-És potser el moment més com-
plicat des que és al front de 
l’Àrea Econòmica?
Jo diria que hi ha hagut dos 
moments importants en aquests 

anys. El primer, quan vaig arri-
bar al càrrec, al 1999; aleshores 
la situació també era difícil però 
la realitat econòmica ens va aju-
dar a superar-la. I l’altre moment 
va ser al 2007, quan la crisi va 
començar a aflorar. En aquest úl-
tim mandat hem estat rigorosos 
amb la despesa i hem de conti-
nuar en aquesta línia davant les 
incerteses sobre el futur i sobre 
les aportacions que hem de rebre 
de les administracions supramu-
nicipals.

-Tot i així, el govern local no re-
nuncia a fer inversions.
Si la situació no empitjora, la 
nostra previsió, i així ho reflec-
tim al Pla d’Actuació Municipal 
(PAM), és invertir 20 milions 
en projectes de ciutat durant els 
propers quatre anys. Això serà 
possible perquè tenim un nivell 
d’endeutament baix, del 50% 
dels ingressos ordinaris, quan 
la mitjana dels municipis de 
l’entorn és del 65%. 
-Precisament una de les críti-
ques que ha rebut el govern en 
els dos últims mandats és que 
ha invertit en equipaments 
que ara no pot mantenir.
Això només ha passat amb el tea-
tre –que s’obrirà tan aviat com 
sigui possible–, perquè la resta 
d’equipaments eren necessaris i 
s’estan utilitzant. El municipi te-
nia un dèficit important en aquest 
sentit i per això el vam haver de 

dotar amb allò que altres localitats 
ja tenien quant a instal·lacions es-
portives, socials i culturals.
-Així, no canviaria res de la 
gestió feta fins ara?
En general, crec que hem fet una 
bona feina, encara que tot és mi-
llorable. Ara és quan s’hauran 
de prendre decisions difícils da-
vant la manca de recursos, però 
el que hem d’aconseguir és que 
aquestes no siguin traumàtiques, 
sinó fruit del rigor i l’exigència 
en la despesa pública.
-Per exemple?
Reajustant al màxim la despesa 
amb un control estricte de totes 
les partides i una millor eficiència 
en la prestació dels serveis. Fent 
això en els darrers 3 anys hem 
aconseguit disminuir en 400.000 
euros les despeses sumptuàries i 
augmentar els diners destinats a 
serveis a les persones.
-I què n’opina de la propos-
ta d’estalvi encapçalada pel 
col·lectiu d’indignats?
Entenc que en un municipi com 
el nostre, on hi ha 3.200 aturats 
els polítics hem de ser solidaris i, 
per això, ens hem retallat el sou, 
quan a d’altres ajuntaments no 
ho han fet.
-Però no en el percentatge que 
ells volien.
Hem seguit les recomanacions de 
les entitats municipalistes. Però, 
de tota manera, considero que 
els sous haurien d’estar marcats 
per llei perquè si no, en moments 
com aquests tota la pressió recau 
sobre nosaltres i crec que no ens 
correspon.
-Què ens pot avançar del pres-
supost per a l’any vinent?
De moment, prefereixo no par-
lar de xifres, perquè encara no 

sabem quins ingressos rebrem 
de l’Estat, la Generalitat i la resta 
d’administracions supramunicipals.

-Si aquestes aportacions dismi-
nueixen, augmentarà la pres-
sió fiscal a la ciutadania?
La nostra voluntat és que no si-
gui així. D’entrada, l’augment de 

les ordenances per al 2012 serà 
del 3% en global, per sota de 
l’IPC previst i alguns impostos, 
com el de circulació o l’IAE es 
mantindran. 
-Malgrat la crisi, no es deixa 
endur pel pessimisme.
Hem de pensar en positiu i ade-
quar-nos a la nova realitat. No 
tornarem a estar com abans, però 
podem baixar de nivell sense que 
resulti traumàtic. Per això hem de 
col·laborar amb la Generalitat a 
reactivar l’economia i tenir con-
fiança en que som un país fort i 
ens en sortirem.

“Si bé a l’Ajuntament 
la situació econòmica 
és difícil, a d’altres 
municipis és crítica”

Pilar Abián | Redacció

“Tenim un nivell baix 
d’endeutament en 
comparació amb altres 
municipis de l’entorn ”

“Els sous dels polítics 
haurien d’estar marcats 
per llei. Ara tota la pressió 
recau sobre nosaltres”

Maresma considera que els plans d’austeritat del darrer mandat han estat decisius
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La secretària judicial que va com-
parèixer el 18 d’octubre al desallot-
jament de Daniel Romero, Sandra 
Gil i les seves tres filles va decidir 
ajornar l’execució fins a la segona 
quinzena de novembre, apel·lant al 
fet que la família té tres filles peti-
tes. Una cinquantena de persones 
es manifestava una hora abans per 
evitar el desnonament a les por-
tes del domicili, al número 11 de 
Carretera Vella, convocats per la 
Plataforma local d’Afectats per les 
Hipoteques. Després de la compa-
reixença dels representants legals, 
els manifestants van anar a la seu 
de Montcada del BBVA, al carrer 
Major, entitat bancària amb la qual 
la família té concertada la hipoteca. 
Els portaveus de la plataforma van 
lliurar al personal del banc un do-
cument per tal que es mostrin a fa-
vor de la dació en el pagament dels 
habitatges.

Recurs. D’altra banda, la família 
ha anunciat que recorrerà l’ajorna-
ment del desnonament perquè la 

secretària judicial no ha fixat una 
data concreta. “Això no es pot fer, 
és una il·legalitat, t’han de donar 
un dia i una hora”, va indicar Ro-
mero, qui ha agraït el suport popu-
lar per aturar el desallotjament. 
La parella va comprar el pis al 
2005 i, quan van pujar els tipus 
d’interès, va arribar a pagar una 

quota mensual d’hipoteca de 1.700 
euros. “No vam poder fer front a 
aquest pagament perquè també 
va coincidir que em vaig quedar 
sense feina”, va explicar Romero, 
qui ja porta quatre anys a l’atur. 
La dona treballa “però el sou ens 
arribaria justet per pagar un llo-
guer i menjar”, va dir Gil.

La pressió ciutadana ajuda a aturar 
el desnonament d’una altra família  

Sílvia Alquézar | Montcada

AFECtAtS pER LES HipotEQUES

La secretària judicial va dir que el desallotjament s’executaria la segona quinzena de novembre

Daniel Romero i Sandra Gil han agraït el suport rebut dels veïns del municipi

El col·lectiu d’indignats ha quali-
ficat de “ridícula” la baixada de 
sous dels càrrecs electes aprovada 
el 29 de setembre pel Ple, que su-
posa la reducció d’un 10% per a 
l’alcaldessa i d’un 5% per a la resta 
d’edils, el que implicarà un estalvi 
de 53.000 euros l’any. La platafor-
ma ciutadana, que ha recollit fins 
ara 2.300 signatures de suport, pro-
posa que la rebaixa salarial vagi del 
35% per als salaris més alts fins al 
5% per als més baixos i que també 
s’hi incloguin els càrrecs de confi-
ança, una retallada que estimen en 
150.000 euros anuals. 
A través d’un comunicat, els indig-
nats carreguen contra els arguments 
del govern per justificar les mesures 
adoptades. “Diuen que a l’Àrea 
Metropolitana cap ajuntament 
està reduint els sous però no 
diuen que aquí són dels més 
alts dels municipis de l’entorn”, 
assenyala l’escrit, tot afegint que 
“els polítics són els únics que po-
den decidir el seu sou i aquest 
surt dels diners públics”. 

Ciutadans. Per la seva banda, el 
grup municipal de C’s qualifica en 
un comunicat la rebaixa dels sala-
ris com a “presa de pèl” en consi-
derar que “l’equip de govern ha 
anteposat els seus interessos per-
sonals als del conjunt dels ciuta-
dans”. La seva regidora, Carmen 
Romero, demana que la reducció 
també s’apliqui als sous dels càr-
recs de confiança i insta el PSC i 
CiU a obrir un debat amb totes 
les forces polítiques per “acordar 
una rebaixa que s’ajusti al mo-
ment de crisi”.

SoUS DELS REGiDoRS

Ciutadans, a l’oposició, titlla la reducció de ‘presa de pèl’

Pilar Abián | Redacció

Els indignats qualifiquen 
la rebaixa de ‘ridícula’

Recollida de signatures dels indignats 
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SUpRESSiÓ DE LES URGènCiES noCtURnES

La Favmir ha començat a repartir 
fulls de reclamació del CatSalut 
amb un text idèntic on l’usuari fa 
constar la seva queixa per la su-
pressió de les urgències nocturnes 
i demana els motius que justifi-
quen la retirada d’aquest servei. 
“Volem fer arribar als respon-
sables del CatSalut una queixa 
massiva i que totes aquestes re-
clamacions estiguin sobre la seva 
taula quan l’Ajuntament vagi a 
negociar la recuperació del ser-
vei”, va explicar el president del 
col·lectiu, Antonio Cera, durant 
la penúltima concentració dels di-
jous feta davant de l’ambulatori el 
13 d’octubre i que s’havia de tor-
nar a repetir el dia 20. 

Punts de recollida. Els interes-
sats poden omplir les reclama-
cions a les parades que la Favmir 
instal·larà davant de l’ambulatori 
cada dijous que es faci la protesta 
i setmanalment als mercats ambu-
lants. Fins al tancament d’aquesta 
edició  se n’han recollit més de 
200. Cera també ha anunciat que 
es demanaran reunions amb totes 
les forces polítiques amb represen-
tació parlamentària per obtenir el 
seu suport en la lluita per restablir 
el servei d’urgències nocturnes 

traslladat al CUAP de Cerdanyo-
la-Ripollet des del passat juliol.

Veu experta. L’acte del dia 13 va 
comptar amb la presència del 
llicenciat en farmàcia i expert 
en el sistema sanitari públic de 
Catalunya, Lluís Camprubí, qui va 
aportar dades sobre els motius de 
les retallades: “La culpa del dèfi-
cit no és l’excessiva despesa en 
sanitat, sinó el que l’Estat deixa 
d’ingressar quan elimina els im-
postos de les rendes més altes i 
no controla el frau fiscal”. 
Camprubí va alertar sobre les 
noves mesures en l’àmbit sanitari 
que està preparant el govern de la 
Generalitat, com concedir desgra-
vacions fiscals a les persones que 
tinguin una mútua privada o ven-
dre els vuit hospitals de referència 
de Catalunya per després llogar-
los: “No estem parlant només 
de retallades, sinó d’un canvi 
de model on cadascú s’haurà 
d’espavilar per tenir educació 
o sanitat; per tant, ara més que 
mai cal mobilitzar-se”. La troba-
da va finalitzar amb una marxa 
fins a la rotonda del pont de la ca-
rretera de la Roca, en la qual van 
participar prop de 200 persones i 
un grup de manifestants es va tan-
car a l’ambulatori.

Laura Grau | Montcada

La Favmir fa una crida 
a presentar queixes 
massives a l’ambulatori
El col·lectiu demanarà reunions amb els grups parlamentaris

La Favmir convoca concentracions cada dijous a la plaça Lluís Companys, a partir de les 19.30h, i tancaments de nit al CAP del centre
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Les retallades socials van centrar 
la quarta edició de la festa reivin-
dicativa de la Federació d’Asso-
ciacions de Veïns de Montcada i 
Reixac (Favmir) que es va cele-
brar el 16 d’octubre al parc del 
Turó Blau de Can Cuiàs. 
Les concentracions a l’ambulato-
ri per reivindicar el retorn de les 
urgències nocturnes van encendre 
la flama de les reclamacions. “No 
ens podem permetre perdre 
serveis i continuarem batallant 
fins a recuperar-los”, va dir el 
president de la Favmir, Antonio 
Cera, qui es va mostrar molt crí-
tic amb la gestió del govern mu-
nicipal en aquest afer. “Hauria 
d’encapçalar les concentracions; 
si vol negociar al marge, que 
ho faci, però que estigui al cos-

tat dels veïns”, va afegir el líder 
veïnal.

Participants. Un altre dels fronts 
oberts de la festa reindicativa va 
ser el moviment dels indignats que, 
convidat per la Favmir, va instal·lar 
una carpa informativa, en la qual 
presentava el seu model social alter-

natiu. Les AV de la Ribera, Mont-
cada Nova-Pla d’en Coll, Can Sant 
Joan, Can Cuiàs, el Bosc d’en Vi-
laró, Terra Nostra, Zona 21 i altres 
col·lectius com la Plataforma Anti-
incineració i la Plataforma d’Afec-
tats per les Hipoteques també van 
prendre part a la festa en defensa 
de les seves reivindicacions. 

FEStA REiVinDiCAtiVA DE LA FAVMiR

Les AV i alguns col·lectius participen a la quarta edició de la festa feta al parc del Turó Blau

Lluís Maldonado | Can Cuiàs

Les crítiques al govern i contra les 
retallades centren la trobada veïnal

A partir de l’1 de novembre, les 
farmàcies de torn del municipi 
tancaran a la mitjanit, quan deixen 
d’atendre els serveis mèdics del 
Centre d’Atenció Primària (CAP) 
de la plaça Lluís Companys. Al 
matí, l’establiment que tingui 
guàrdia obrirà en el seu horari 
habitual, no tancarà al migdia i 
romandrà obert fins a les 0h. 
“No som un servei de 24 hores, 
obrim mentre hi ha atenció mè-
dica; el canvi el provoca la rees-
tructuració del servei sanitari 
impulsada per la Generalitat”, 
ha explicat la farmacèutica de Mas 
Rampinyo Judith Recasens. Més 
enllà de la mitjanit, l’atenció mè-

dica continuada es dóna al CUAP 
de Cerdanyola-Ripollet i els usua-
ris hauran d’anar a les farmàcies 
d’aquests municipis.

Vistiplau del Col·legi. El canvi 
d’horari té el vistiplau del Col·legi 
de Farmacèutics i els professio-
nals del municipi han comunicat 
ja l’acord als representants locals, 
amb els quals van mantenir una 
reunió el 14 d’octubre, on hi ha-
via l’alcaldessa, María Elena Pé-
rez (PSC), la regidora de Salut, 
M. Carmen González (CiU), i la 
presidenta de l’Àrea Social, Ana 
Rivas (PSC). “La decisió l’ha 
pres el Col·legi de Farmacèu-
tics i entenem que està avala-

da pel Departament de Salut; 
no obstant això, no compartim 
aquest model sanitari i conti-
nuem apostant i treballant per 
l’atenció continuada durant les 
24 hores”, ha dit l’alcaldessa.

Les farmàcies de torn tancaran a la 
mitjanit a partir de l’1 de novembre

noU HoRARi

Els canvis venen provocats per la reestructuració de les urgències al CAp de Montcada centre
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Les farmàcies de torn tancaran a la mitjanit

Silvia Díaz | Redacció

 

> Tribut d’Esquerra al president Companys
“El President Companys és pa-
trimoni de tots i això ens obliga 
a lluitar per la recuperació de la 
memòria històrica”. Així va co-
mençar l’acte organitzat per la sec-
ció local d’Esquerra el 14 d’octubre 
a la Casa de la Vila amb motiu del 
71è aniversari de l’afussellament 
de l’expresident de la Generalitat. 
L’homenatge va incloure el visionat 
d’un documental sobre la vida i la 
mort de Companys i un debat en-
tre els assistents i l’historiador Jordi 
Albadelejo, convidat a l’acte, que va 
dir que l’expresident és una de les 
figures polítiques més importants del segle XX, enmig del debat polític de la 
petició d’anul·lament del seu judici i altres processos “il·legítims”, en parau-
les d’Albadalejo | LM

> Horari especial del cementiri per Tots Sants
Coincidint amb Tots Sants, el cementiri municipal obrirà els dies 30 i 31 
d’octubre i l’1 de novembre de 9 a 18h, sense tancar al migdia, per facilitar 
als veïns la visita a la tomba dels seus difuns. D’altra banda, com és habitual 
en aquestes dates, les línies d’autobús que passen per Montcada i arriben 
fins al cementiri de Collserola ampliaran en aquelles dates el seu servei | SD
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El president de la Favmir, Antonio Cera, acompanyat d’altres representants veïnals
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Les directives i empresàries de 
Montcada tenen un referent on 
adreçar-se a partir d’ara tant per 
compartir sinèrgies com per re-
bre suport en el seu camí laboral. 
L’Associació d’empresàries i direc-
tives de Montcada (Asdem) neix 
amb aquest objectiu i és el fruit 
del treball coordinat entre un grup 
de professionals de la localitat i la 
Regidoria de Dona i Igualtat. El 
col·lectiu es va presentar pública-
ment el 6 d’octubre a l’Auditori en 
un acte que va presidir l’alcaldessa, 
María Elena Pérez (PSC), i que va 
comptar amb la presència de la di-
rectora de la Fundació Internacio-
nal de Dones Emprenedores, Nú-
ria Viñas, i del president de Pimec 
del Vallès Occidental, Martí Puig. 

Objectius. La sala d’exposicions va 
quedar petita per acollir el nom-
brós públic que s’hi va aplegar per 
assistir a la presentació. La presi-
denta de la junta d’Asdem, Caro-
lina Martel, va expressar que l’en-

titat respon al convenciment que 
dins del món de l’empresa les do-
nes poden aportar una altra mane-
ra de fer i de liderar “ni millor ni 
pitjor, diferent”, va dir, referint-se 
a aspectes com la conciliació de la 
vida familiar i laboral, la gestió del 
temps i la dels recursos humans. 

La il·lusió amb què neix el projecte 
va rebre les felicitacions de Viñas, 
Puig i l’alcaldessa, qui es va refe-
rir al conveni signat entre la nova 
entitat i les regidories de Dona i 
Igualtat, dirigida per Judith Moje-
da (PSC), i Promoció Econòmica, 
a càrrec de Joan Carles Paredes 

(CiU), “amb l’objectiu d’impul-
sar accions conjuntes”.
L’acte va acabar amb un reconeixe-
ment a les dones que han impulsat 
el projecte. L’entitat ja disposa de 
pàgina web, www.asdem.cat, on po-
der contactar amb l’associació i la 
quota anual és de 80 euros.

Pilar Abián | Montcada

ASSoCiACioniSME EMpRESARiAL

L’entitat ha signat un conveni amb promoció Econòmica i Dona i igualtat per impulsar accions conjuntament

L’Asdem, nou referent per a les dones 
empresàries i directives del municipi

La junta d’Asdem, es va fotografiar a la fi de la presentació amb l’alcaldessa i la regidora de Dona i Igualtat 

Maheso es presenta al 
conseller d’Agricultura

ViSitA inStitUCionAL

El conseller d’Agricultura, Ra-
maderia, Pesca, Alimentació i 
Medi Natural de la Generalitat 
de Catalunya, Josep M. Pelegrí, 
va visitar el 13 d’octubre la fàbri-
ca de congelats Maheso, situada 
al polígon de la Ferreria, que per-
tany al grup Gedesco. En nom de 
la firma –que convida tots els con-
sellers d’aquest sector a conèixer 
les seves instal·lacions–, els conse-
llers delegats David Aldea i Josep 
Soler van explicar al conseller la 

situació actual i la trajectòria de la 
firma durant una presentació a la 
qual també van assistir l’alcaldessa, 
María Elena Pérez (PSC), i el regi-
dor de Promoció Econòmica, Joan 
Carles Paredes (CiU). La visita va 
continuar amb un recorregut per 
l’interior de la fàbrica. 
Maheso està ubicada al polígon 
montcadenc des del 1989. Es traca 
d’una companyia 100% familiar 
que al 2010 va facturar un total de 
74 milions d’euros. Hi treballen ac-
tualment més de 400 persones. 

Silvia Díaz | La Ferreria

Pelegrí, el segon per la dreta, amb l’alcaldessa i els consellers delegats de Maheso

Josep Maria pelegrí va visitar el dia 13 la planta de la Ferreria
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Promoció Econòmica organitza 
del 3 al 10 de novembre un curs 
sobre com gestionar una empre-
sa familiar, una iniciativa que 
s’emmarca dins del programa 
‘La competitivitat de l’empresa 
familiar’ que l’Ajuntament impul-
sa conjuntament amb la Fundació 
+Empresa. Les sessions es faran 
de 9 a 13h a les oficines de Pro-
moció Econòmica (Alt de Sant 
Pere, 73). L’assistència és gratuïta 
i les inscripcions s’han de fer arri-
bar a l’adreça electrònica promocio-
economica@montcada.org | SD 

Curs de gestió 
per a empreses 
familiars

La Fundació Pere Tarrés orga-
nitza un monogràfic adreçat a 
monitors de menjador escolar 
que es farà els dies 7, 8, 9, 10, 11 
i 14 novembre, de 16 a 21h, al 
col·legi Reixac. La inscripció cos-
ta 85 euros i s’ha de fer trucant al 
627 685 927 o enviant un correu 
a pilar.casajuana@gmail.com | LR 

Monogràfic per 
a monitors de 
menjador escolar
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Un incendi crema prop 
de tres hectàrees a la 
Serralada de Marina

FoC AL boSC

La investigació per esbrinar-ne les causes continua oberta

Els Mossos d’Esquadra mante-
nen oberta la investigació per es-
brinar l’origen i l’autoria –ja que 
tot apunta que va ser provocat– 
de l’incendi que el 10 d’octubre 
passat va cremar prop de tres 
hectàrees de terreny forestal a la 
serralada de Marina. El foc es va 
iniciar cap a les 14h al sector del 
Miralpeix, al turó situat entre la 
font del Tort i la carretera de Va-
llençana, a la part més propera al 
pont de la carretera de la Roca, i 
va fer via cap amunt, cremant en 
tres punts de la zona boscosa. Cap 
a les 12.30h ja s’havia declarat un 
primer focus a la part baixa de 
la muntanya, afectant uns 20 m2 
de sòl. Un quart d’hora després 
d’iniciar-se l’incendi, els Bom-
bers van començar les tasques 
d’extinció i cap a les 15.30h es va 
considerar controlat. 

Accions preventives. Com a mesu-
res de prevenció, els agents poli-

cials van desallotjar dues masies 
i la carretera de la Roca es va ta-
llar en direcció Santa Coloma de 
Gramenet durant vàries hores. Al 
lloc dels fets es van desplaçar 15 
unitats terrestres dels Bombers 
i 8 d’aèries, a més de patrulles 
de la Policia Local, dels Mossos 
d’Esquadra, dues ambulàncies, 
voluntaris de Protecció Civil i de 
l’Associació de Defensa Forestal 
(ADF) de Montcada i Reixac, que 
va comptar amb el suport d’una 
trentena de membres de les ADF 
de Sant Cugat, Sabadell, Marto-
rell, Castellbisbal i la Conreria. 
L’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), i el president de l’Àrea 
de Política Territorial, Juan Parra 
(PSC), també es van desplaçar a 
la zona afectada.
El mateix dia 10 es va produir un 
altre incendi forestal de manera si-
multània a Cerdanyola. El foc va 
arrassar tres hectàrees de vegeta-
ció baixa als marges de la C-58 tot 
i que no va afectar l’autopista.

El foc va cremar gairebé tres hectàrees a la part baixa de la serralada de Marina
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El Departament d’Agricultura i 
Medi Natural ha dictat que fins 
al 31 d’octubre no es podrà 
encendre cap foc en terreny 
forestal. La mesura inclou l’ús 
de fogons de gas i barbacoes 
així com cremar rostolls, fer focs 
d’esbarjo, llençar coets o focs 

d’artifici, entre d’altres activi-
tats. El motiu de l’ajornament és 
la meteorologia de les darreres 
setmanes, que està propiciant 
que durant aquesta tardor, a la 
majoria de comarques de Cata-
lunya s’hagi incrementat el perill 
d’incendis | SD

La Generalitat allarga la prohibició de fer foc al bosc 

Els Mossos d’Esquadra han de-
tingut aquest mes d’octubre un 
atracador reincident per assaltar, 
presumptament, cinc sucursals 
bancàries durant un permís pe-
nitenciari, dues de les quals estan 
situades a Montcada. El 30 de se-
tembre, l’individu va perpetrar un 
atracament a la seu de Cajamar del 
passeig Jaume I i va intentar fer el 
mateix a l’oficina de Caixa Penedès 
de la rambla dels Països Catalans, 
aquesta vegada sense èxit | SD

Detingut per 
atracar dues 
seus bancàries

Un home de 55 anys, veí del mu-
nicipi, va morir el 18 d’octubre de 
matinada a Badalona, en caure-li a 
sobre un fanal arrabassat per una 
furgoneta que instants abans ha-
via topat amb un turisme. A con-
seqüència de l’accident de trànsit, 
la furgoneta va sortir de la via i es 
va endur per davant una caixa de 
llums i un fanal. La víctima estava 
treballant, fent tasques de neteja al 
polígon Sud de Badalona | SD

Mor un home 
en un accident 
a Badalona

Silvia Díaz | Montcada
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El carril per a autobusos i vehi-
cles d’alta ocupació, Bus-VAO, a 
l’autopista C-58 no es posarà en 
marxa fins al setembre del 2012, 
segons fonts del Departament de 
Territori i Sostenibilitat consulta-
des per La Veu, que han apuntat 
que l’ajornament el provoca la 
complexitat de les obres i no mo-
tius econòmics –l’obra costa 80 
milions d’euros. 
La infraestructura, que disco-
rrerà entre Ripollet i Barcelona 
passant per Montcada i Reixac, 
disposarà de dos carrils reversi-
bles que s’estan aixecant sobre 
un viaducte elevat. Territori i 
Sostenibilitat es troba en aquests 
moments elaborant-ne el regla-
ment d’ús que, entre d’altres 
qüestions, haurà de decidir a 
partir de quants passatgers es 
considerarà vehicle d’alta ocu-
pació, en quin moment del dia 
els carrils aniran en direcció 
Barcelona o cap al Vallès i, fins 
i tot, s’ha apuntat la possibilitat 
d’instal·lar-hi un peatge durant 
els caps de setmana. La C-58 és 
una de les autopistes més transi-
tades de Catalunya.
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Semàfor provisional per sortir del barri

Silvia Díaz | Redacció

Els serveis tècnics de l’Ajuntament 
han  elaborat un projecte per reur-
banitzar el carrer Carril de Can 
Sant Joan, per tal de dotar-lo d’una 
millor accessibilitat i de més places 
d’aparcament, passant de les 56 
actuals, situades en línia, a 82, en 
semibateria. El projecte –que a ho-
res d’ara està en procés d’exposició 
pública i té un pressupost proper 
als 150.000 euros– contempla la 
col·locació d’una trentena d’arbres 
més, la conservació dels conte-
nidors soterrats –tot refent-ne el 
paviment i instal·lant passos de vi-
anants per poder accedir-hi–, així 
com la col·locació de noves pape-
reres. Per pacificar el trànsit rodat, 
el carrer passarà a ser de zona 30. 
L’àmbit d’actuació contemplat és 
de 2.800 m2. El carrer Carril té una 
longitud aproximada de 350 me-
tres i és paral·lel a la línia de tren 
de Portbou.
“Aquesta actuació i el condici-
onament de la plaça de la Pe-
dra, permetran dotar el barri 
de més d’un centenar d’apar-

caments més, que seran molt 
necessaris quan comencin les 
obres de la muntanyeta”, ha 
manifestat el president de l’Àrea 
de Política Territorial, Juan Parra 
(PSC). Una vegada s’adjudiquin 
les obres, el termini d’execució serà 
de sis mesos i l’edil confia que co-
mencin a principi de l’any vinent.

Opinió dels veïns. L’AV de Can 
Sant Joan està d’acord amb el 

projecte de millora del carrer Car-
ril, “especialment per la dotació 
de més aparcament en un barri 
que, en aquest sentit, té moltes 
mancances”, ha expressat el pre-
sident de l’entitat, José Luis Cone-
jero. No obstant, l’AV considera 
que el més prioritari són les actua-
cions a la muntanyeta contempla-
des en el Pla Integral de millora 
del sector, que rep el finançament 
de la Llei de barris.

CAn SAnt JoAn

El projecte de reurbanització del vial també inclou la col·locació de més arbrat i mobiliari

Silvia Díaz | Can Sant Joan

La millora del carrer Carril permetrà 
ampliar les places d’estacionament
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El carrer Carril limita per la part est amb la línia ferroviària de Portbou

El carril Bus
VAO podria ser 
de peatge

Les obres de substitució de la xar-
xa de clavegueram obsolet a Can 
Cuiàs han entrat ja en la tercera 
fase. El dia 20 van començar els 
treballs a la illa coneguda com la 
llàgrima, on es dóna pas alterna-
tiu als vehicles amb un semàfor. 
En l’última fase d’aquest tram 
es durà a terme la urbanització 
de les voreres del sector afectat. 
D’altra banda, ja han finalit-
zat les obres a la part de dalt a 
l’alçada del carrer Agudes entre 
Can Cuiàs i Ciutat Meridiana, 
mentre que els treballs en el tram 
inferior d’accés al polígon indus-
trial no s’acabaran fins a mitjan 
de novembre. El projecte estarà 
enllestit abans que acabi aquest 
any, reduint així el període 
d’execució previst inicialment. 

Silvia Díaz | Redacció

Substitució del 
clavegueram a 
Can Cuiàs

AnUnCIS OFICIALS

Compro. Discos. También paso a domicilio. Tel. 
610 432 869.
En lloguer. Pis a Montcada centre amb tres ha-
bitacions, tot exterior. Preu: 580 euros al mes. 
Tel.699 609 071.
En lloguer. Local al costat de la plaça de 
l’Església. Tel. 625 569 938.
Es necessita. Senyora catalana, de 25 a 50 
anys, amb referències, per a feines de la llar a 
Montcada i Reixac. 666 055 650.

Vendo. Nevera de una puerta y televisor de 15 
pulgadas sin TDT. Todo 300 euros. Tel. 675 836 
145.
Busco trabajo. Para cuidar personas mayores 
y niños. Estudios en geriatría y enfermería. Tel. 
676 806 645 i 605 639 631.
Regalo. Cobaya buena y cariñosa con jaula y 
complementos a una familia que la cuide con 
cariño. Tel. 935 752 250. 
Oferta laboral. Se necesita chica joven, con 

experiencia, para trabajar en una rostiseria los 
domingos. Teléfono 935 648 552.
Alquiler. Plaza de garaje para vehiculo grande 
en calle Provenza. Tels. 622 676 337 ó 666 40 
76 07.
grupo single. Para gente sin pareja. El 18 de 
noviembre, a las 21.30h, encuentro en el ABI.
grupo single. Vallès Unido. Si tienes entre 35 y 
50 años y quieres conocer gente sana y pasarlo 
bien, llámanos al 627 598 581.

anuncis gratuïts                                  Tel. 935 726 474  ae: som@laveu.cat

La comissió executiva de l’Institut Municipal d’Esports, en sessió celebrada el dia 7 
d’octubre de 2011, va aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i de 
prescripcions tècniques aplicables per a l’explotació del servei de bar del pavelló 
municipal Miquel Poblet i de la piscina d’estiu, així com del bar del camp de fut-
bol municipal de Can Sant Joan. Simultàneament es convoca licitació pública per a 
l’adjudicació dels esmentats contractes de concessió. Tots els plecs i annexos es podran 
descarregar en la pàgina web municipal www.montcada.cat...
La presentació de proposicions es farà al  Registre General de la Corporació, de 9 a les 
14h, fins el 14 de novembre de 2011 i els plecs de clàusules administratives particulars 
i de prescripcions tècniques es publicaran en el perfil de Contractant al qual es pot 
accedir-hi a través de la pagina d’internet www.montcada.cat. 

El President,

Sr. Marc Rodríguez Carbó
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FESTA DE LES CULTURES
Una setmana d’activitats 
dedicades a conèixer països 
d’arreu del món

pàg. 14pàg. 17

SERVEIS SOCIALS
La Diputació crea a Montcada 
un grup d’ajuda mútua per a 
cuidadors no professionals

Un dels mals de la societat del 
segle XXI és la manca de temps, 
però aquesta afirmació és relativit-
za quan un té tot el dia per davant. 
M. Carmen Góngora, de 59 anys, 
és una de les afectades pel cas Ais-
malibar. Va deixar l’empresa el 21 
de desembre de 2009, on treballava 
com a administrativa, i li queden 
tres mesos per acabar la prestació 
de l’atur. Ha cobrat la part corres-
ponent del fons de garantia sala-
rial però la fàbrica li deu encara la 
indemnització. 
Durant gairebé dos anys, aquesta 
veïna de Mas Rampinyo, que viu 
sola, no ha trobat cap treball per 
poder cotitzar el temps que li que-
da per poder afegir-se a la prejubi-
lació. Li han ofert activitats sense 
contracte o per poques hores. “A 
la meva edat, em trobo en una 
situació molt dolenta perquè nin-
gú no em vol contractar”, explica. 

Per la rutina adquirida a la feina 
encara es lleva a les 7h, va a veure 
els seus pares i fa les feines de casa, 
però assegura que el dia se li fa molt 
llarg: “Mai a la vida havia llegit 
tants llibres; passejo, faig puntes 
de coixí, cursos de català i d’in-
formàtica, però hi ha moments 
en què em trobo molt trista, so-

bretot quan recordo els 40 anys 
que vaig treballar a Aismalibar. 
No és just el que ens ha passat”. 

Futur incert. Ricard Pla, també 
de Mas Rampinyo, de 55 anys i 
amb dos fills adolescents, va ser 
acomiadat de Valentine l’abril del 
2010, després de 35 anys. Amb el 
pas dels mesos ha pres consciència 
que no té feina, però no per això és 
més optimista: “No he tingut cap 
oferta ni he fet cap entrevista en 
aquest temps, de vegades penso 
que els aturats grans estem morts 
professionalment. S’haurien de 
posar mecanismes perquè les 
persones grans poguéssim tornar 
a treballar; tenim un gran expe-
riència que les empreses haurien 
d’aprofitar”. 
En Ricard, que a Valentine forma-
va part del departament comercial, 
reconeix que estar sense feina li ha 
comportat problemes d’angoixa.  
Ha tornat a fumar i se sent molt 
insegur. Fa poc, la seva dona va 
obrir una cafeteria, “però el nego-
ci encara no ens dóna per viure 
i a mi se m’acaba l’atur en set 
mesos, no vull pensar què farem 
després”, comenta. Per aprofitar el 
temps, aquest montcadenc ha par-
ticipat en cursos de formació ocu-
pacional i de tècniques de venda i 

col·labora amb diverses entitats. 
“El que també em fa molta pena 
és haver deixat de veure els com-
panys de la feina amb els que 
vaig establir una relació d’amis-
tat”, explica.

En positiu. Els ideogrames japo-
nesos descriuen la crisi de dues 
maneres: com un problema o com 
una oportunitat. Pepe Molina, veí 
del centre de 44 anys, s’ha agafat 
a la segona opció. De naturalesa 
optimista, aquest excap de secció 
de Daicolorchem, llicenciat en 
Química, va decidir al 2008, en el 
moment de ser acomiadat després 
de prop de 20 anys a la fàbrica, 
dedicar un any a fer un màster per 
fer de professor de secundària. Diu 
que manté l’optimisme perquè en-

cara té recursos econòmics i la seva 
dona treballa però que, tot i creure 
que l’atur li aportava un canvi, no 
deixa de pensar que el tancament 
de l’antiga Intorsa va suposar la 
pèrdua d’un gran capital humà i 
la fi d’una firma que, al seu parer, 
encara tenia possibilitats de conti-
nuar: “Vam arribar a un acord 
amb l’empresa força bo per als 
que marxàvem, però cap de 
nosaltres hagués canviat les in-

demnitzacions pel lloc de feina”. 
La formació per ser mestre va 
acabar i tampoc li ha arribat cap 
oferta. “Una altra porta que se’m 
tanca”, explica. En Pepe ara ha vist 
incrementada molt més que abans 
la seva implicació en les tasques do-
mèstiques: “Porto la nena a l’es-
cola, faig el dinar i netejo la llar, 
i a les tardes, col·laboro amb el 
CB Montcada”. També imparteix 
classes particulars.

AtURAtS inDEFinitS

Silvia Díaz | Montcada

Quan els dies es fan massa llargs
Tres antics treballadors d’empreses que van tenir renom a Montcada expliquen com han assimilat –o no– estar en situació d’atur

M. Carmen Góngora (esquerra) i Ricard Pla són amics i sovint es troben al bar de La Unió per comentar la seva situació

A Montcada hi ha 3.128 
persones en situació 
d’atur, segons les 
dades de la Generalitat 
del mes de setembre 
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Pepe Molina ara cuina molt més que abans, quan treballava a l’antiga Intorsa

Tenir formació és bàsic 
per al currículum, però 
l’edat també és un 
handicap a l’hora de 
trobar una feina

Segons les últimes dades fetes públiques pel Departament d’Empresa i 
ocupació, a Montcada i Reixac hi ha 3.128 persones sense feina. Aquesta 
xifra, una de les més altes que s’han registrat al municipi en els últims anys, 
evidencia que hi ha molta gent que demanda ocupació però no explica els 
drames o els canvis dràstics en la vida de les persones que s’han quedat a 
l’atur i no només motivats per la disminució dels ingressos sinó per passar de 
l’activitat frenètica del dia a dia a la frenada en sec.

El drama per a molts és 
viure angoixats per la 
data límit en què acaben 
les prestacions 
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Els agents demanen una major implicació de les famílies

Els Mossos inicien les 
xerrades a les escoles 
sobre Internet i menors 

A principi de novembre, l’oficina 
de relacions amb la comunitat dels 
Mossos d’Esquadra de Montcada i 
Reixac iniciarà el cicle de conferèn-
cies als centres educatius de pri-
mària –per a cinquè i sisè– i secun-
dària –primer d’ESO– sobre com 
els infants i joves han d’utilitzar In-
ternet, amb l’objectiu que en facin 
un ús responsable i que les famílies 
s’impliquin per vetllar pels contin-
guts que els seus fills consulten a la 
xarxa. Els agents ofereixen el taller 
a tots els col·legis i instituts del mu-
nicipi i enguany s’ha intentat obrir 
aquest tipus de xerrades al públic 
en general, però la que es va orga-
nitzar el 17 d’octubre a la Biblioteca 
Elisenda es va haver de suspendre 
per falta de públic.

Recomanacions. Per tenir un per-
fil a Facebook s’ha de tenir 14 

anys com a mínim. “Quan pre-
gunto als alumnes de primària 
si són presents a la xarxa social, 
la meitat aixeca la mà; això sig-
nifica que han mentit en el mo-
ment de registrar-se; aquí els pa-
res haurien de vetllar perquè els 
seus fills facin un ús responsable 
d’Internet”, ha explicat el respon-
sable de l’oficina, Ferran Vinyals. 
Les xerrades pretenen conscienciar 
els alumnes de la importància de 
preservar la seva privacitat, no pu-
blicant dades personals, números 
de telèfon, fotografies o cap altra 
informació compromesa. 
El principal perill d’Internet rela-
cionat amb els menors, apunten els 
Mossos, són els pederastes, “que 
acostumen a contactar amb els 
joves a través de les xarxes so-
cials o els vídeojocs interactius, 
demanant-los imatges i vídeos”, 
ha indicat Vinyals. 

Silvia Díaz | Redacció

SEGUREtAt

Amb motiu del Dia Mundial del càncer de 
mama, la junta local de l’Associació Espa-
nyola contra el càncer (AECC) va muntar 
una carpa davant la Casa de la Vila el 19 
d’octubre –dia oficial de l’efemèride– per 
donar difusió sobre com prevenir la ma-
laltia (imatge). “És fonamental que les 
dones es facin mamografies anuals a 
partir dels 40 anys, tot i que sabem que 
amb les retallades en sanitat es fa més 
difícil”, va dir la presidenta de l’AECC de 
Montcada, Paquita Mañosa  | SD

> L’AECC demana a les 
dones que es facin revisions
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Dues joves consulten Internet a l’espai habilitat a la Biblioteca Elisenda de Montcada

Montcada i Reixac és un dels 30 
municipis de la província de Bar-
celona que participa en el projec-
te Grups de Suport Emocional i 
d’Ajuda Mútua, impulsat per la 
Diputació. La iniciativa s’adreça 
a cuidadors i cuidadores no pro-
fessionals –el perfil majoritari és el 
de dona entre 45 i 65 anys que té 
cura d’un familiar– que s’han de 
fer càrrec de persones en situació 
de dependència. 
Vetllar pels dependents, a vegades, 
pot generar als cuidadors necessi-
tats d’informació i de suport psico-
lògic que no reben habitualment. 
Per aquest motiu, l’objectiu del 
programa és que els participants 
disposin d’un espai de relació per 
compartir la seva experiència amb 
d’altres persones que es troben en 
una situació similar. 

A Montcada es faran 10 trobades 
–que coordina el departament 
municipal de Serveis Socials– van 
arrencar el 10 d’octubre i es fan 
cada dilluns, de 17 a 19h, al Kur-
saal de Can Sant Joan, fins al mes 
de desembre. Hi participa una 
trentena de persones, veïnes del 

municipi, encarregades de tenir 
cura de dependent i una psicòloga 
s’encarrega de dinamitzar el taller. 
“És admirable l’extraordinari 
treball que fan els cuidadors no 
professionals”, ha manifestat la re-
gidora de Serveis Socials, M. Car-
men González (CiU).

Silvia Díaz | Can Sant Joan

AtEnCiÓ A LA DEpEnDènCiA

Les sessions d’ajuda mútua tenen lloc tots els dilluns al Kursaal de Can Sant Joan

El perfil majoritari del cuidador no professional és el de dona, d’entre 45 i 65 anys

Montcada participa en un projecte de 
suport als cuidadors no professionals 
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“Un deute pendent d’aquesta 
societat és trencar els prejudi-
cis que encara avui existeixen 
envers el col·lectiu de persones 
amb problemes de salut men-
tal”. Aquest és un fragment del ma-
nifest ‘Tothom per la salut mental’  
que va llegir l’11 d’octubre la regi-
dora de Salut Pública i Consum, 
M. Carmen González (CiU), da-
vant la Casa de la Vila amb motiu 
de la celebració del Dia Mundial 
de la Salut Mental. L’acte, que va 
presidir l’alcaldessa, María Elena 
Pérez (PSC), va rebre el suport de 
l’entitat  Cemoriba i de la Federació 
Catalana d’Associacions de fami-
liars i persones amb problemes de 
salut mental. 
El manifest llegit per González par-
la de la importància de normalit-
zar les malalties mentals tenint en 
compte que un 25% de la població 
en pot patir al llarg de la seva vida i 
que el grau d’incidència va en aug-

ment. En el camí cap a la norma-
lització, un dels principals obstacles 
és l’estigma del malalt, que contri-
bueix a incrementar el seu patiment 
personal i l’exclusió social. Tant la 
regidora com l’alcaldessa es van 
comprometre a treballar perquè els 
afectats puguin exercir plenament 
els seus drets com a ciutadans. 

Xerrada sobre l’Alzhèimer. Coinci-
dint amb l’efemèride i en el marc 
de la celebració del Dia Internacio-
nal de la gent gran, les regidories 
de Participació Ciutadana i de 
Salut van organitzar el dia 10 una 
xerrada a la Casa de la Mina sobre 
l’Alzhèimer, a càrrec de la neuropsi-
còloga Isabel de la Fuente. “És una 
malaltia cruel amb qui la pateix, 
perquè perd la seva memòria, 
i també per a la seva família”, 
va expressar la doctora, qui va 
explicar que encara és una incòg-
nita si la patologia és hereditària i 
que no s’ha de confondre amb els 

oblits o les distraccions. “Abans de 
diagnosticar un cas d’alzhèimer 
s’ha de descartar qualsevol altra 
disfunció que pugui provocar 
pèrdues de memòria puntuals,  
com una depressió o una situa-
ció d’estrès”, va indicar de la Fuen-
te. Els símptomes que sí poden fer 
pensar que la persona té la malaltia 
són, per exemple, si oblida el nom 
o les cares de persones molt pro-
peres, si no recorda que acaba de 
dinar i ho torna a fer, si acumula 
productes perquè no recorda que 
els ha comprat o bé, si es perd en 
els recorreguts habituals al carrer.

Pilar Abián/Silvia Díaz | Montcada

DiA MUnDiAL DE LA SALUt MEntAL

La celebració va incloure una xerrada sobre l’Alzhèimer

El text commemoratiu
demana normalitzar 
les malalties mentals 

González, a l’esquerra, llegeix el manifest en presència de l’alcaldessa i del públic 
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La doctora Isabel de la Fuente, al Casal
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Una unitat mòbil de l’institut 
oftalmològic Tres Torres, amb 
la col·laboració de la Regidoria 
Salut Pública i Consum, visitarà 
Montcada per prevenir el glau-
coma i la degeneració macular. 
Les ubicacions del vehicle seran 
les següents: la plaça Lluís Com-
panys (davant de l’ambulatori), 
el 24 d’octubre; el Casal de la 
Mina, el 25; la Casa de la Vila, el 
26; el Casal de Montcada i Rei-
xac, el 27, i el Centre Comercial 
El Punt, el dia 28. L’horari d’aten-
ció serà, en tots els casos, de 10 a 
18h, ininterrompudament, i les 
proves es recomanen a persones 
més grans de 55 anys.

Diagnòstic ràpid. Com a glaucoma 
es coneixen un grup de malalties 
que provoquen un dany progres-
siu del nervi òptic, que s’agreuja 
amb l’edat, comportant la dismi-
nució del camp visual. Si no es 
tracta a temps, es pot perdre la 
visió per complet. En la majoria 
dels casos, el malalt no és cons-
cient que pateix glaucoma fins 
que no ha perdut gran part de la 
capacitat visual.

Campanya 
per prevenir 
el glaucoma
Silvia Díaz | Redacció



16 2a quinzena | Octubre 2011Societat

La festa del 22 i 23 d’octubre al 
pavelló Miquel Poblet tancarà el 
programa del Dia Internacional de 
la gent gran, coordinat per la Re-
gidoria de Participació Ciutadana i 
els dos casals. El primer dia de la 
celebració arrencarà a les 17h amb 
una desfilada de vestits de paper 
dels casals gestionats per la Gene-
ralitat, una demostració de balls de 
saló i una actuació de play-backs, 
dels usuaris de la Mina. També hi 
haurà un concert d’haveneres amb 
el grup montcadenc l’Espingari. 
L’endemà, les activitats arrencaran 
a les 10h amb un torneig de petan-
ca a l’equipament del parc Salva-
dor Allende i mitja hora després, 
de nou al pavelló, hi haurà cant 
coral, rondalles, sardanes, sevilla-
nes i una exhibició de puntaires. 
A la tarda, a les 17h, les autoritats 
municipals rebran els assistents a 
la celebració i després es farà el 
ball, amb l’orquestra Támesis. 

Més actes. Aquest esdeveniment, 
conjuntament amb una xerra-

da sobre prevenció de caigudes i 
accidents que Creu Roja oferirà 
el 27 d’octubre a la Mina (17h), 
tancarà un ampli programa que 
va arrencar a final de setembre 
per commemorar l’efemèride. Al 
llarg d’aquest mes han tingut lloc 
xerrades, caminades populars, 
trobades de germanor i partides 
d’escacs, entre d’altres activitats. 
El 5 d’octubre, l’associació de 
gent gran de Montcada i Reixac 

va homenatjar el soci de més edat 
en un acte al Casal de Montcada 
Nova, que és Valero Burillo, de 
92 anys, qui va rebre una placa 
commemorativa i un ram de flors 
de mans del president de l’entitat, 
Paco Martínez, l’alcaldessa, María 
Elena Pérez (PSC), i el regidor de 
Participació Ciutadana, Jonathan 
Martín (PSC). L’acte va incloure 
una actuació de la coral del Casal i 
una desfilada de vestits de paper.

EFEMèRiDE

Silvia Díaz | Redacció

Havaneres, balls, puntaires i rondalla 
per retre homenatge a la gent gran
El pavelló Miquel poblet acollirà l’acte central de la commemoració els dies 22 i 23 d’octubre

Valero Burillo, el soci homenatjat, amb el seu nét Jaume, les autoritats i els membres del Casal
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REStAURACiÓ

‘Cuina Vallès’ celebrarà a Montcada 
els seus cinc anys de trajectòria
El projecte, integrat per 11 restaurants, pretén promocionar els productes típics de la comarca

‘Cuina Vallès’, un projecte de pro-
moció de la gastronomia del Vallès 
Occidental engegat per 11 restau-
rants, celebra enguany els seus 
primers cinc anys de vida. L’últim 
establiment que s’ha afegit a aques-
ta proposta és Can Piqué, l’únic 
restaurant de Montcada i Reixac 
que forma part del col·lectiu i que 
acollirà el 24 d’octubre el sopar per 
celebrar l’aniversari (21h), en un 
acte al qual s’ha convidat als alcal-
des i alcaldesses de les ciutats repre-
sentades a Cuina Vallès.
“Hem d’unir esforços per pro-
mocionar els nostres productes i 
la xarxa d’establiments de la co-
marca”, ha explicat el responsable 

de Can Piqué, Albert Oltra. Amb 
el lema ‘Ja fa 5 anys... que fem bu-
llir l’olla’, el col·lectiu fa especial 
incidència en la promoció de les 

excel·lències de la comarca, com 
la mongeta del ganxet, la botifarra 
terregada, el cigró menut, els ous 
de Sant Llorenç i l’oli d’Ullastrell. 

Silvia Díaz | Redacció

Imatge promocional dels responsables dels restaurants que formen part de ‘Cuina Vallès’
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L’Ajuntament de Montcada i 
Reixac ha aprovat en Junta de 
Govern Local fer una aporta-
ció de 1.500 euros a la cam-
panya d’emergència davant la 
crisi humanitària per la qual 
estan passant algunes regions 
dels  països de la denominada 
banya de l’Àfrica –Kenya, Etiò-
pia i Somàlia–, que des del juliol 
passat han de fer front a una 
situació de crisi alimentària a 
causa d’una forta sequera, la 
més greu dels darrers 60 anys 
al territori, que està afectant 
més de 10 milions de persones. 
“Es tracta de l’emergència 
alimentària més greu a esca-
la mundial a hores d’ara; des 
de l’Ajuntament hem volgut 
aportar el nostre granet de 
sorra per pal·liar els efectes 
d’aquesta situació”, ha mani-
festat la regidora d’Integració, 
Cooperació i Solidaritat, Elisa-
bet González (CiU). Els diners 
aportats pel consistori es cana-
litzaran a través del Fons Ca-
talà de Cooperació, el mecanis-
me habitual en aquests casos.

L’Ajuntament 
destinarà 1.500 
euros de suport 
a l’àfrica
Silvia Díaz | Redacció

El Centre Cívic l’Alzina (Núria, 
73) farà el 28 d’octubre una tarda 
de por, amb tallers de maquillat-
ge de terror, a càrrec de la Xarxa 
d’Equipaments i del Grup de Do-
nes de Terra Nostra (17.30h). El 
Centre Cívic Can Cuiàs muntarà 
el dia 25 un taller de Halloween 
al vestíbul de l’equipament (Ge-
ranis, sn), a partir de les 17.30h. 
D’altra banda, aquest centre 
reprèn el dia 23 les sessions de 
teatre familiar que un cop al mes 
porten al barri la Regidoria de 
Participació Ciutadana i Lapsus 
Espectacles. En aquesta ocasió, 
el muntatge proposat és ‘Un Ra-
mon de mandarines’, a les 12h. 
L’entrada costa 2 euros  | SD

Els centres 
cívics fan tallers 
de Halloween

L’Esplai per a la Dona celebra-
rà el 26 d’octubre al restaurant 
Sant Lluc (18h) una festa amb 
motiu del seu 25è aniversari. 
L’acte servirà també per donar 
la benvinguda oficial a la tempo-
rada de cursos i tallers que l’enti-
tat ofereix a les seves sòcies | SD

Festa de l’Esplai 
per a la Dona
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La setena edició de la festa de les 
cultures i del comerç just, que tin-
drà lloc el 5 de novembre, vindrà 
precedida d’activitats sobre la in-
terculturalitat organitzades per la 
Regidoria d’Integració, Coopera-
ció i Solidaritat, que començaran 
el 31 d’octubre amb una exposi-
ció sobre els objectius del mil·leni 
(OMD) que es podrà visitar a la 
Biblioteca Elisenda de Montcada 
fins al 14 de novembre. Els OMD 
són eradicar la pobresa extrema i 
la fam, assolir l’educació primària 
universal, promoure la igualtat 
entre els sexes i l’autonomia de 
les dones, disminuir la mortalitat 
infantil, millorar la salut mater-

na, combatre el virus de la sida i 
d’altres malalties, garantir la sos-
tenibilitat del medi ambient i fo-
mentar una associació global per 
al desenvolupament. 
Els dies 2 i 4 de novembre, les 
biblioteques de Can Sant Joan i 
del Pla d’en Coll, respectivament, 
oferiran sessions de contes infan-
tils sobre diferents cultures (18h) i 
el dia 3, el Centre Cívic La Ribe-
ra acollirà jocs de taula de països 
d’arreu del món (18h).

Festa de les cultures. El programa 
de la setena festa de les cultures 
serà similar al d’edicions ante-
riors. Les activitats tindran lloc 
de 10.30 a 19h a la plaça de la 

Ribera, situada en un barri on el 
45% de la població és de 35 na-
cionalitats diferents. “Enguany 
mantenim la celebració al barri 
que l’ha vist néixer, la Ribera, 
però la nostra intenció és con-
vertit aquest acte en la festa de 
la diversitat de tota la ciutat i 
poder fer-la més endavant en 
altres emplaçaments”, ha expli-
cat la regidora d’Integració, Elisa-
bet González (CiU). 
Les entitats formades per persones 
d’origen immigrant, algunes de les 
quals formen part de la Taula Cí-
vica de la Ribera –impulsora de la 
festa amb l’Ajuntament– i les dedi-
cades a la cooperació internacional 
muntaran parades per fer difusió de 

les seves activitats i també hi haurà 
estands sobre el comerç just. La 
festa inclourà exposicions, mostres 
gastronòmiques dels diferents paï-

sos representats, tallers de reciclat-
ge, de henna i trenes africanes així 
com espectacles culturals, musicals, 
de ball i de danses floclòriques.

SEtMAnA intERCULtURAL

L’acte central del programa tindrà lloc el proper 5 de novembre, a la plaça de la Ribera

Les entitats d’immigrants i de cooperació participen cada any a la festa de les cultures

Una exposició i jocs d’arreu del món, 
preàmbul de la festa de les cultures 
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Silvia Díaz | Redacció

> Infància i Joventut proposa un taller de circ
La Regidoria d’Infància i Joventut organitza l’activitat ‘Descobrim el circ’ el 
14 de gener, de 17 a 20h, al Kursaal. Es tracta d’una proposta lúdica i edu-
cativa, adreçada al públic jove, que ensenyaran professionals de l’Ateneu de 
9Barris. Les inscripcions es tancaran el 30 de novembre i per tramitar-les es 
pot anar a l’Espai Jove Can Tauler (Balmes, 16), de dilluns a divendres, de 
17 a 21h, o bé a través del web mirjove.cat. El preu de la sessió és de 15 
euros o bé de 10 euros per als socis del Club Jove | SD

> Cursos de sevillanes de la penya cordovesa
La Penya cordovesa de Terra Nostra –que té la seu a l’avinguda Terra Nos-
tra, 44-46– ofereix classes de sevillanes i flamenc. Al seu local, les sessions 
són els dimecres; de 16.45 a 17.45h, hi ha flamenc infantil; de 19 a 20h, 
d’iniciació al flamenc per a adults, i de 20 a 21h, sevillanes a nivell inicial. 
Els cursos que l’entitat fa al Casino tenen lloc els divendres, de 17 a 22h. 
Per contactar-hi es pot trucar al telèfon 650 156 457 o bé enviar un correu 
electrònic a l’adreça p.cordobesa@gmail.com  | SD

> El comerç de Can Sant Joan sorteja 300 euros
L’Associació de Comerciants de Can Sant Joan sorteja 300 euros en vals de 
descompte. Les botigues adherides a la campanya estan distribuint tiquets 
entre els clients que hi van a comprar i la persona guanyadora serà qui 
tingui el número que coincideixi amb el sorteig del cupó de l’ONCE del 31 
d’octubre. El premi es podrà reclamar fins al 30 de novembre | SD

> Aserm presenta la cultura de l’Equador
L’associació Aserm, formada per veïns originaris de l’Equador, va celebrar els 
dies 6 i 7 d’octubre les jornades dedicades al seu país. El primer dia va tenir 
lloc la inauguració, en presència de la presidenta de l’entitat, Nelly Bósquez, i 
els regidors d’Integració, Elisabet González (CiU), i de Participació Ciutadana, 
Jonathan Martín (PSC) –tots tres, a la imatge. Els edils van lloar la implicació 
d’Aserm en el teixit associatiu de Montcada i Reixac i la seva contribució a la 
integració dels nouvinguts  | SD
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Resposta a X.J.
Benvolgut senyor o senyora. Vull do-
nar resposta a la seva carta del darrer 
número en què, o per desconeixe-
ment del que diu o per mala intenció 
política, narra uns fets allunyats de 
la veritat.  Vull creure que és per de-
sinformació i és per això que li vull 
aportar dades objectives sobre el pa-
per de l’Ajuntament en el Consorci 
de Normalització Lingüística. En pri-
mer lloc, respecte el funcionament 
del Consorci quant al nombre de 
mestres, sous, dedicació, substitució 
de baixes... no és competència de 
l’Ajuntament. El nostre compromís és 
mitjançant aportacions econòmiques 
anuals que fem per al funcionament 
del Consorci i que han anat creixent 
en els darrers anys: 42.895 euros els 
anys 2008 i 2009 i 50.000 euros al 
2010 i 2011.   
Aquesta darrera aportació econòmica 
és l’equivalent a 1,46 euros per habi-
tant. No sé si és molt o poc, però és la 
més alta de tots els altres ajuntaments 
que formem part del Consorci. L’Ajun-
tament de Barberà del Vallès hi aporta 
1,26 euros per habitant, l’Ajuntament 
de Cerdanyola 1,06 euros per habitant, 
l’Ajuntament de Ripollet 0,90 euros 
per habitant... És per això que reitero 
el que vaig dir en el seu moment, que 
el govern municipal, tot i la crisi eco-
nòmica, fa una aposta decidida per-
què més de 350 persones del nostre 
municipi que volen aprendre o millorar 
l’aprenentatge del català, ho puguin 
fer. Això són fets i no paraules.

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Soterrament
Llegeixo sorprès l’alegria de l’equip 
de govern anunciant “l’èxit” assolit 
per l’arribada de la primera part del 
projecte de soterrament de la línia de 
França. Èxit es tenir una primera part? 
Èxit i alegria desprès de que Montca-

da hagi vist com l’Adif, el Ministeri 
i la Generalitat han passat de nosal-
tres  olímpicament durant els darrers 
anys? Èxit és saber que un projecte 
que estava aprovat es va tirar enrere 
per la mala gestió i l’acceptació d’un 
nou projecte per part de l’equip de 
govern municipal? Èxit és saber que 
falten quatre projectes més i que no 
hi ha cap partida en els pressupostos 
de cap administració per fer les obres 
corresponents? Èxit de què?
La responsabilitat política ens diu que, 
un cop coneguda la noticia, l’Ajunta-
ment hauria d’haver sortit amb força 
i contundència i dir a les administra-
cions corresponents que Montcada i 
Reixac no pot viure de projectes, que 
Montcada reclama justícia i que la 
propera vegada que vinguin ho facin 
amb el projecte dotat econòmicament 
i amb data d’inici i acabament. Se-
nyors i senyores de l’Ajuntament no es 
posin les medalles abans de guanyar 
la cursa i siguin més modestos. Això 
del soterrament no és un joc, sort en 
tenim de la constància i l’empenta de 
la Plataforma! Ah! i el dia que tinguem 
el compromís amb data d’inici i aca-
bament donin el protagonisme a qui 
el mereix. És vergonyós veure deter-
minades fotos a laveu.cat de dirigents 
locals amb responsabilitat de govern 
al costat d’altres dirigents nacionals 
que res han fet per Montcada. Què fan 
vostès? Jugar a veure qui ha treballat 
més pel soterrament? Doncs no perdin 
el temps en treure pit perquè el que 
tenim encara es fum.

David Velasco
Terra Nostra

Greu comparació
Sra. Carmen Romero, portaveu de Ciu-
tadans: abans de res, tot el meu respec-
te per a vostè com a persona i represen-
tant institucional del meu Ajuntament. 
El mateix respecte que em mereixen 
tota la resta de regidors. Miri, jo no sóc 

ni de la CAL ni de l’AjMIR i ni tan sols 
vaig participar a la marxa de torxes que, 
coincidint amb la Diada Nacional de 
Catalunya, se celebren a tot el país. Sí 
que he vist, però, el vídeo que va penjar 
al seu facebook en què es comparen 
aquestes marxes amb la ideologia nazi. 
Dir que això no la responsabilitza de res 
perquè senzillament no ha fet cap co-
mentari a favor és com dir que jo puc 
penjar al balcó de casa qualsevol injú-
ria i quedar-me tan ample. 
Sra. Romero, vostè ostenta un càrrec 
públic i deu respecte a tots els montca-
dencs, el mateix respecte que reclama 
per a vostè i la seva tendència política. 
Considero gravíssima la comparació 
feta al vídeo, el qual acaba amb una 
imatge bàrbara, que exigeix una discul-
pa en ferm i sense pal·liatius, sobre la 
senyera, un dels símbols de Catalunya 
recollits a l’Estatut al qual vostè també 
deu respecte, s’hi reprodueix la creu 
esvàstica nazi juntament amb la frase 
“el catalanismo que viene”. Això no és 
apologia del nazisme però cregui’m que 
provoca els mateixos fàstics.

Jaume Aregall
Montcada

Escons en blanc
Escons en blanc és una plataforma ciu-
tadana constituïda en partit polític que 
vol contribuir a la regeneració democrà-
tica fent que més gent s’impliqui en la 
vida política, creant un nou espai i una 
nova manera de participació activa, 
amb un únic punt programàtic: el reco-
neixement del vot en blanc computable 
de manera que sigui capaç d’aglutinar 
un ampli espectre de la societat que 
no és sent satisfeta amb l’actual sis-
tema polític. Mentre la modificació de 
la llei electoral no es produeix, Escons 
en blanc promourà la presentació a les 
eleccions d’unes candidatures al seu 
nom que faran la mateixa funció de 
no representació dels electors que les 
votin no ocupant els escons ni cobrant 

cap tipus de remuneració pels càrrecs 
elegits, fent efectiva a la pràctica la 
modificació de la llei electoral que es 
pretén. En les passades eleccions es 
van obtenir dos regidors a Foixà i un 
a Gironella. Ara ens presentem a les 
eleccions generals del 20N a moltes 
circumscripcions electorals de l’Estat 
amb l’objectiu d’aconseguir el nombre 
de vots necessaris per tal d’obtenir re-
presentació parlamentària al Congrés i 
al Senat i deixar buits els escons obtin-
guts com a símbol de la no representa-
ció de milers i milers de ciutadans que 
volen participar en la vida política i que 
no troben prou atractives les propostes 
de cap partit ni estan d’acord amb la 
llei lectoral actual. Qualsevol persona 
interessada a participar en la recollida 
de firmes i en l’activisme polític no pro-
fessional que ens faci arribar les seves 
dades de contacte i especifiqui que 
està interessada a treballar en el grup 
del Vallès a info@esconsenblanc.org. 
     X. C.

Montcada

Agraïment
El 3 d’octubre va morir la MªAntonia i 
les meves filles (Marta i Meritxell) i jo 
volem agrair als amics i coneguts de 
Montcada el suport rebut durant tots 
aquests anys de llarga malaltia. Tam-
bé volem agrair a totes les persones 
dels Serveis Socials de Montcada el 
seu recolzament al nostre problema 
ja que sense ells aquest hagués estat 
més greu. I, per últim, el nostre agra-
ïment al Centre de dia i a tot el seu 
equip per l’atenció que sempre van 
tenir cap a la nostra MªAntonia.

Marcel Bertran
Montcada

Nota de la Direcció
Davant l’elevada participació de lectors en 
aquesta secció i la coincidència de vàries car-
tes de rèplica, no estem publicant els escrits 
amb la celeritat que voldríem. Amb el compro-
mís de fer-ho el més aviat possible, preguem 
disculpes als interessats.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 4 de novembre

el clic

plaga de mosquitos

Como se puede ver en la foto, en un esta-
blecimiento de Can Sant Joan han reco-
gido miles de mosquitos procedentes del 
río Besós en un pequeño aparato infraro-
jo de atrapa insectos. 
Esta plaga sobre todo se acrecienta a 
partir de las 20h. ¿Qué solución pode-
mos darle a este problema para evitar 
esta plaga tan molesta? 

José Luis Conejero 
Can Sant Joan

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Incineració
Si haguessim de fer un balanç 
de les notícies que més pàgines 
han omplert a La Veu en els úl-
tims 20 anys n’hi hauria dues 
que, sens dubte, guanyarien per 
golejada: el soterrament de la 
Línia de Portbou i el moviment 
antiincineració. Tot i tractar-se 
de qüestions diferents, hi ha un 
nexe comú entre ambdues te-
màtiques i és que han estat mo-
tiu de contínues mobilitzacions 
ciutadanes i que, malgrat el pas 
del temps, continuen pendents 
de resolució.
En la III trobada de la Coordi-
nadora Estatal contra la crema 
de residus a les cimenteres, 
feta els dies 8 i 9 d’octubre a 
Montcada i Reixac, es va tornar 
a posar de manifest que la inci-
neració és un tema que preocu-
pa força els veïns i no només a 
l’àmbit local, sinó arreu d’Espa-
nya. I, si atenem al contingut de 
les ponències, a càrrec d’experts 
en medicina i ecologisme, hi ha 
prou motius per estar alerta. Cada 
cop hi ha més investigadors que 
vinculen el medi ambient amb la 
salut però, tot i així, les adminis-
tracions competents no destinen 
recursos a fer estudis epidemi-
ològics, que és el que corres-
pondria. Aquests tipus d’inves-
tigacions requereixen temps i 
constància però són la única 
via per determinar com l’entorn 
influeix sobre la salut de la po-
blació. Mentre aquest treball no 
es dugui a terme, els ciutadans 
seguiran amoïnats pensant que 
pel fet de viure aquí i, sobretot, a 
prop de la cimentera tenen més 
possibilitats d’emmalaltir. Si bé 
dir-ho en veu alta els fa semblar 
alarmistes, la protesta i la reivin-
dicació és, ara per ara, l’única 
via que els queda perquè qui té 
competències en la matèria es 
decideixi a prendre mesures. 

Al carrer Guadiana s’ha pintat de groc un espai on ja no es podrà esta-
cionar perquè dos cops a la setmana hi haurà la deixalleria mòbil du-
rant unes hores. No seria millor prohibir l’aparcament només els dos 
dies en què hi ha la deixalleria i no tota la setmana? A. M. Montcada

Efectivament al carrer Guadiana hi ha reservat un espai per a la ubi-
cació de la Minideixalleria mòbil, que visita diferents barris durant tota 
la setmana però, malgrat que el terra estigui pintat de groc, hi ha una 
senyalització vertical que prohibeix estacionar exclusivament els dime-
cres i els dijous en l’horari indicat a la placa supletòria inferior. És a 
dir, fora d’aquests horaris, els vehicles poden aparcar a l’espai indicat 
sense cap problema | M. Carmen Porro, regidora de Serveis Munici-
pals (PSC)
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

Hem de fer front a la crisi amb esforç i justícia social enfront el 
model de les dretes que passa pel salvi’s qui pugui, que no és 
la solució. Hem d’anar tots junts, perquè un grup avança tant 
com avança el darrer dels seus membres i una societat avança 
tant com avança l’últim dels seus ciutadans. La força del nostre 
país es troba en la nostra gent i debilitar la sanitat, l’educació 
i els serveis públics és debilitar la nostra gent i així no podem 
créixer. 
Hem de fer una clara aposta pels serveis públics davant la 
fórmula que defensa CiU i el Partido Popular, dos partits que 
s’assemblen com dos gotes d’aigua i que fan servir dos idiomes 
diferents per dir exactament el mateix; cada vegada que pacten 
surten perdent els serveis públics i els interessos de Catalunya.
Tenim propostes pel Govern d’Artur Mas per no retallar la sani-
tat pública catalana: retirar el regal fiscal de l’impost de succes-
sions, el que suposaria 400 milions d’euros i evitaria la meitat 
de les retallades en salut, aplicar a la sanitat l’impost sobre 
grans patrimonis o donar suport a gravar el tabac i l’alcohol i 
eliminar les assegurances mèdiques privades. Plantegem que 
amb propostes es pot garantir un sistema que, si en aquests 
nou mesos no s’ha desplomat, ha estat gràcies a l’esforç dels 
nostres metges i professionals sanitaris. Mantenim el rebuig a 
perdre cap servei relacionat amb la sanitat pública i estem exi-
gint solucions alternatives a les proposades pel CatSalut, per 
recuperar el servei nocturn d’urgències a Montcada i Reixac, 
a més de seguir negociant per millorar els nostres serveis sani-
taris, controlant de prop els resultats presentats pel CatSalut i 
intentant tornar al punt d’inici restituint un servei que funciona 
des de fa 40 anys.

M. Carmen Porro, 
portaveu del PSC

Joan Maresma, portaveu de CiU

Eva García, portaveu del PPC

Josep M. González, portaveu d’ICV-EUiA

Carmen Romero, portaveu de C’s Marta Aguilar, portaveu d’ERC

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Rebutgem les retallades en sanitat

L’exfiscal Jiménez Villarejo, membre de les llistes electorals 
d’ICV (2006) se’ns ha posat justicier i assegura que s’hauria 
de portar el Govern de la Generalitat als tribunals per les reta-
llades. Em pregunto, fruit de la meva poca santa innocència, 
per què no s’ha plantejat denunciar els seus companys d’ICV, 
per haver gestionat irresponsablement els recursos públics i 
deixat les arques plenes de deutes impossibles de pagar? Pot-
ser és un delicte greu. 
L’Agencia Catalana de l’Aigua, departament estrella d’ICV en el 
darrer Govern, va acabar el 2010 amb un dèficit de 106 milions 
de euros, 1.368 milions d’endeutament viu i 253 milions de 
convenis firmats sense partida pressupostària, deixant en situació 
de fallida l’entitat responsable d’un servei tant bàsic com el de l’ai-
gua. Fruit d’aquesta gestió irresponsable, la Generalitat haurà de 
pagar durant el 2011 4 milions d’euros diaris en concepte d’inte-
ressos, una xifra que augmentarà fins als 6 milions l’any 2012. Es 
el model de gestió que ens proposa? Si l’exfiscal Jiménez Villarejo 
té ganes d’agafar la Constitució i començar a veure a qui porta 
als tribunals per la gestió dels diners públics pot quedar-se sense 
amics començant pels seus col·legues d’ICV, que en les àrees en 
què han governat han fet una gestió tant progressista i justa que 
han posat l’Estat de benestar al caire de l’abisme. 
Per què, si des de l’Ajuntament de Montcada i Reixac, tot i la 
crisi econòmica, hem estat capaços d’aplicar politiques d’aus-
teritat pressupostàries que ens han permès no fer retallades 
en la prestació de serveis bàsics, no ho han fet aquells que ara 
tant ens critiquen? La qüestió és: per què vol començar pels 
últims que han arribat? Al cap i a la fi, què va ser primer? l’ou 
de les retallades o la gallina del malbaratament?

Què és primer, l’ou o la gallina?
Han pasado cinco meses desde las últimas elecciones mu-
nicipales, el partido más votado en Montcada fue el PSC y 
en segundo lugar CiU, con lo que, después de 12 años de 
pacto de gobierno PSC-CIU, siguen gobernando los mismos 
que no quisieron parar la quema de residuos en la cementera 
Lafarge, contradiciendo lo acordado en el pleno. Los mismos 
que ampararon la ilegalidad cometida por el anterior alcalde 
en su casa de protección oficial y propiciaron operaciones ur-
banísticas como la Rasa y Valentine (actualmente en fiscalía), 
mientras tienen pendiente de resolver la urbanización de las 
zonas 21 de Terra Nostra y Can Pomada. Los mismos que de-
jaron morir el Mercado Municipal y que mantuvieron durante 
más de un año levantada la calle Mayor, con el consiguiente 
perjuicio para vecinos y comerciantes. Los mismos que permi-
ten un deterioro en la asistencia sanitaria, que no actúan ante 
la paralización del Hospital Ernest Lluch y que no han sabido 
defender el servicio de urgencia nocturno en Montcada. Los 
mismos que dejaron perder la sexta hora en los colegios y que 
piensan hacer pagar a los padres los recortes en la subven-
ción de las guarderías. Los mismos que han “solucionado” 
los problemas de movilidad de nuestra ciudad, pintando unas 
líneas en calles y aceras, y sembrando la ciudad de peligrosos 
postes. Los mismos que facilitan la contratación de sus com-
pañeros de partido en las empresas de Fomento, Safis, Neo-
ser, Gestiser, Cruz Roja, etc. Al gobierno municipal le cuesta 
dar soluciones a los problemas que les plantean los vecinos y 
ponerse al frente de las sus reivindicaciones ante los recortes 
que estamos sufriendo desde la Generalitat. Ilustrísima alcal-
desa, los problemas requieren soluciones, ni café ni besitos.

Pedimos soluciones, ni café ni besos

Los socialistas nos salen muy caros: nos arruinan el presente 
y nos hipotecan el futuro. Estas brillantes palabras las pronun-
ciaba hace pocos días el Presidente Aznar y pensé que eran 
perfectamente adaptables a Montcada, Catalunya y al conjunto 
de España. Estos días estamos conociendo las deudas de las 
diferentes administraciones gobernadas por los socialistas: en 
solitario o con malas compañías. Me da igual: todas, sin excep-
ción, están en números rojos. Y ahora, a esperar a que llegue el 
Partido Popular para volver a sanear las cuentas, de la misma 
manera que lo hicimos en el año 1.996 cuando el gobierno 
de Felipe González arruinó España y dejó el país con un 22% 
de paro, cifra sólo superada por Zapatero y Rubalcaba. Pues 
bien, Catalunya y Montcada no son diferentes, tienen enormes 
déficits y deudas. Y lo peor, los que pagarán la fiesta serán los 
ciudadanos. El PP de Montcada hemos pedido sin cesar que 
el gobierno municipal recorte gastos superfluos: protocolo, al-
caldía, viajes institucionales, publicidad, propaganda, conceja-
lías, cargos de confianza, tenencias de alcaldía... Y destinen 
todo este dinero a ayudas sociales, a incentivar a la pequeña y 
mediana empresa que crea puestos de trabajo, a proporcionar 
ayudas a tantas familias de Montcada que lo necesitan, a cubrir 
esas ayudas de plazas de guarderia, plazas geriátricas o para 
discapacitados por ejemplo que la Generalitat ya ha anunciado 
que no pagará. Los ciudadanos de Montcada tienen muchos 
problemas mientras el gobierno sociovergente de nuestra ciu-
dad sigue sin saber cómo pagar sus deudas y cómo afrontar la 
situación económica que padecen consecuencia de su propia 
gestión: ruina y más ruina.

La herencia socialista: ruina y más ruina
Aquests últims dies hem vist com diferents administracions rea-
litzaven un acte de decència política i s’aplicaven unes retallades 
en els seus ingressos que afectaven tant als càrrecs electes com 
als càrrecs de confiança. Sembla que el nostre govern municipal 
no s’assabenta de la demanda dels nostres/es veïns/es que no 
és altra cosa que donar el mateix exemple que altres adminis-
tracions i no la pantomima que han fet amb les “rebaixes” dels 
seus sous que, sens dubte, és insuficient pel que fa als càrrecs 
electes i vergonyosa als càrrecs de confiança. Això demostra el 
que comenta la gran part de la població que als que ens gover-
nen només els importen el que cobren cada mes.
Parlant del que realment els importa als montcadencs, que és 
l’honestedat i transparència dels nostres polítics locals, doncs bé, 
en l’últim Ple la nostra formació política va presentar una moció 
que anava encaminada a dignificar la política municipal, el que 
demanàvem era que: el patrimoni tant dels càrrecs electes com 
el dels càrrecs de confiança es publiqués a la pàgina web de 
l’Ajuntament, de la mateixa manera que els diputats i senadors 
de l’Estat feien públic el seu patrimoni. La nostra sorpresa fou que 
va ser rebutjada per totes les forces polítiques assistents al Ple, 
inclosa l’oposició. Davant d’aquesta actitud no ens estrany que 
cada dia hi hagi més desconfiança i desafecció cap als polítics. 
Aquestes conductes reafirmen el que assenyalen les enquestes, 
en que els polítics són assenyalats com el tercer problema que 
pateixen els ciutadans després de l’atur i l’economia. 
Des de Ciutadans volem fer saber que, malgrat ens quedem sols, 
no pararem de lluitar contra la manera de fer política a la qual ens 
tenen acostumats els governants de la nostra població.

Rebaixa insuficient i vergonyosa
La capacitat d’estalvi d’aquest Ajuntament és 0. Portem anys 
en què totes les inversions que fa l’equip de govern són via en-
deutament. Però la situació econòmica encara és més crítica: 
l’Ajuntament ha de retornar a l’Estat més d’1 milió d’euros. I 
encara pot empitjorar-se més si en breu i ja en darrera instàn-
cia es torna a confirmar la setència que obliga l’Ajuntament a 
pagar a un ciutadà de Montcada 8 milions d’euros per incom-
pliment i mala gestió durant anys del govern municipal de PSC 
i CiU. I tal i com està el tema econòmic, la sra. alcaldessa en 
una entrevista publicada en La Veu anterior afirma que Mont-
cada és un dels pocs ajuntaments que encara es pot permetre 
fer alguna inversió gràcies a les mesures de contenció aplica-
des des del govern municipal. 
En un moment en que el ciutadà comença a patir les reta-
llades, no només per pèrdua de serveis, sinó per l’augment 
substancial en el preu dels serveis, com per exemple les esco-
les bressol... En un any en què la pressió fiscal cap el ciutadà 
exercida per l’Ajuntament pujarà considerablement.., el gran 
projecte que proposa per a Montcada la sra. alcaldessa (grà-
cies a les mesures d’austeritat pressupostària aplicades pel 
govern) és “Montcada ciutat fluvial” per poder gaudir de la 
llera del Besòs com espai d’oci. 
En quina Montcada viu sra. acaldessa?

Surrealista
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‘Una història particular’
Presentació de la segona novel·la 
de l’escriptora Marta Cardona

26 D’oCtuBRE, 19h
BiBliotECA EliSENDA DE MoNtCADA

22 D’oCtuBRE, 16.45h
PAVElló MiquEl PoBlEt

21 l divendres
Xerrada. Sobre la fibromiàlgia a càrrec 
de la psicòloga clínica, Anna M. Coscó. 
Hora: 19h. Lloc: Auditori Municipal.

Fotomontcada. Presentació d’un au-
diovisual sobre Nova York i l’exposició 
‘Ocells’, de Josep Galián. Hora: 19.30h. 
Lloc: Centre Cívic Antigues Escoles de 
Mas Rampinyo.

Presentació. Del cicle teatral Montcada 
a Escena. Hora: 20.30h. Lloc: Kursaal. 

22 l dissabte
Jornada. Matinal d’activitats sobre el pa-
trimoni local i visites guiades a l’exposició 
del Museu. Hora: 11h. Lloc: Parc del 
Turó Blau, davant dels Centre Cívic de 
Can Cuiàs (pàgina 25).

Festa. De la Gent Gran. Hora: 16.45h. 
Lloc: Pavelló Miquel Poblet (pàgina 16).

23 l diumenge
Teatre familiar. “Un Ramon de mandari-
nes’, de Lapsus Espectacles. Hora: 12h. 
Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs. Preu: 2 
euros.

Teatre. ‘Sagarra dit per Rosa M. Sardà’. 
Hora: 19h. Lloc: Kursaal. Preu: 8 euros.

24 l dilluns
Presentació. De les parelles lingüísti-
ques. Hora: 19h. Lloc: Abi (Colon, 5). 
Organitza: Servei Local de Català.

25 l dimarts
Taller. De manualitats sobre Halloween. 
Hora: 17.30h. Lloc: Centre Cívic Can 
Cuiàs.

Assemblea. De la Plataforma Tracte 
Just, Soterrament Total. Hora: 20h. Lloc: 
Abi (Colon, 5).

26 l dimecres
Festa. Del 25è aniversari de l’Esplai per 
a la Dona. Hora: 18h. Lloc: Restaurant 
Sant Lluc. 

Presentació. Del llibre ‘Una història par-
ticular’, de Marta Cardona. Hora: 19h. 
Lloc: Biblioteca Elisenda de Montcada. 

27 l dijous
Xerrada. Sobre prevenció de caigudes 
i accidents. Hora: 17h. Lloc: Casal de 
Gent Gran Casa de la Mina.

Presentació. Del documental ‘Himàlaia’. 
Hora: 20h. Lloc: Abi. Organitza: El Cim.

28 l divendres
Hora del conte. ‘Diuen que diuen’, a 
càrrec de Rosa Fité. Hora: 18h. Lloc: 
Biblioteca de Can Sant Joan.

Festa. De l’esport. Hora: 19h. Lloc: Àgo-
ra del Montcada Aqua (pàgina 30)

29 l dissabte
Teatre. Novè passatge del terror (també 
el dia 30). Hora: 18h. Lloc: Centre Cívic 
Can Cuiàs (pàgina 25).

30 l diumenge
Concert. De guitarra amb el duet Codi-
na-Mangado. Hora: 19h. Lloc: Auditori. 
Preu: 8 euros.

3 l dijous
Inauguració. De l’exposició ‘Mirades de 
Montcada (II)’. Hora: 19.30h. Lloc: Kur-
saal. Organitza: Afotmir.

4 l divendres
Festa dels soci. Nit de rumba catalana 
amb Peret Reyes. Hora: 22.30h. Lloc: 
Sala d’actes de La Unió.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra Nostra, 37
J.Recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. major, 25
Miró, c. orquidea, 8
J.Relat, c. major, 89
pardo, c. masia, 2
Vila nieto, països catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume i, 26

21 22 23

28 29 3025 26 2724

31

rivas Duran Duran

J.relat rivas rivasGuix recasens v.Nietopardo

v.Nietopardo Guix recasensJ.vila

2 43
J.relat J.relat

5 6

                          octubre/novembre

Festa de la gent gran
Organitza: Regidoria de Participació 
Ciutadana i Casals de Gent Gran

tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Exposició de 
fotografia
‘Aqüeducte 
2010 (I)’

Fins al 30 d’octubre

Exposició

‘FOTOVISIÓ 
2011’
Col·lectiva de l’Afotmir
Fins al 30 d’octubre

sala 
principal

EXpOSICIÓ
miraDes 
De moNtcaDa (i)
Fins al 30 d’octubre
sala sebastià Heredia

tEAtRE
‘saGarra Dit per rosa m. sarDÀ’
23 d’octubre, 19h
sala Joan Dalmau

Concert

OBRES pER A DUES 
gUITARRES
A càrrec del duet Codina-Mangado
30 d’octubre, 19h

1
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pàg. 23

CAn CUIàS ‘TERRORíFIC’
El Col·lectiu C4 organitza la novena edició 
del passatge del terror a Centre Cívic

pàg. 22

ROSA M. SARDà, AL KURSAAL
L’actriu repassa la figura i l’obra 
de Josep Maria de Sagarra

MontCADA A ESCEnA

El cicle proposa sis obres de grups locals 
i ret homenatge a l’actor Joan Subatella
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‘Las Trescientas’, interpretada per actors de diferents grups locals, va ser l’obra que va inaugurar el Montcada a Escena a l’edició de l’any passat

La mostra Montcada a Escena, 
aparador de la creació teatral 
que es fa al municipi, arriba en-
guany a la seva cinquena edició 
en perfecte estat de salut i amb 
novetats destacades. Quatre 
dels sis muntatges programats 
són estre nes absolutes de grups 
locals i una d’elles, ‘Demà co-
neixeràs en Klein’, suposa el 
debut de Tea troia’t, una com-
panyia formada per exalumnes 
dels cursos de tea tre de la Re-
gidoria de Cultura i Patrimoni. 
“Ens plau comprovar que 
els esforços que destinem a 
la promoció del teatre donin 
els seus fruits”,  ha destacat el 
responsable del departament, 
Daniel Moly (CiU). 

Homenatge. La mostra retrà 
homenatge a Joan Subatella 
(Montcada i Reixac, 1925-
1993), actor montcadenc que 
va començar fent teatre a l’Abi 
per passar, més endavant, a ser 
un professio nal requerit pels 
principals directors de l’escena 
catalana de la segona meitat del 
segle XX. El 15 de novembre es 

presentarà a la Casa de la Vila 
el llibre Joan Subatella i Mumbrú. 
Actor, del montcadenc Francesc 
López i Román, i una exposició 
sobre el seu recorregut vital i 
artístic. 
La presentació oficial de la mos-
tra tindrà lloc el 21 d’octubre al 
Kursaal (20.30h). Els diferents 
grups que concorren a la mos-
tra representaran fragments de  
les seves obres i, posteriorment, 
hi haurà una sessió participativa 
sobre la interrelació entre circ i 
teatre, a càrrec de Javier Soler, 
professsor de tècniques teatrals 
i circ. El cicle teatral arrencarà 
el 5 de novembre amb la nova 
proposta de Dèria Teatre, ‘Jazz 
de paraules’, un còctel de mú-
sica, poemes i contes; Tea345 
tornarà a representar ‘Arte’, que 
va estrenar a La Unió de Mas 
Rampinyo (6 de novembre, al 
Kursaal); el nou grup Teatroia’t 
debuta amb ‘Demà coneixeràs 
en Klein’, una comèdia de Toni 
Cabré (11 de novembre, a l’Au-
ditori); el grup Sayuc diverti-
rà el públic amb la comèdia 
d’embolics ‘El testamento’ (13 
de novembre, al Kursaal) i Tea-
trac estrena ‘Su día de suerte’, 
obra de creació pròpia (27 de 
novembre, a l’Auditori). El cicle 
clourà el 18 de desembre amb 
l’obra de Santiago Rusiñol, 
‘Gente bien’, a càrrec de l’Aula 
de Teatre.

La programació es presenta el 21 d’octubre a l’Espai Kursaal amb una sessió participativa sobre la interrelació entre circ i teatre

Laura Grau | Redacció

 

Dos actors disfressats de dife-
rents personatges recorreran els 
mercats ambulants de Montca-
da –els dimarts a Can Sant Joan 
i els dimecres al centre– i el 
carrer Major per difondre entre 
la gent la programació d’espec-
tacles de la Regidoria de Cultu-
ra i Patrimoni. La iniciativa es 
posarà en marxarà els dies 25 
i 26 d’octubre amb l’objectiu de 
divulgar les propostes del cicle 
de teatre amateur Montcada a 
Escena, però la idea és fer-ho 
cada vegada que la programa-

ció ho requereixi. “Volem enge-
gar una manera més directa de 
de fer difusió dels actes amb 
l’objectiu d’atraure nou públic 
a les sales”, ha explicat el re-
gidor de Cultura i Patrimoni, 
Daniel Moly (CiU). En aquesta 
mateixa línia, també s’aprofitarà 
el comerç de proximitat del car-
rer Major, la Rambla dels Països 
Catalans i l’avinguda Catalunya 
de Mas Rampinyo, per col·locar 
expositors amb la informació 
dels actes, tal com ja s’està fent 
a Can Sant Joan, on la iniciati-

va compta amb la col·laboració 
de sis establiments. De cara al 
2012 s’ha previst col·locar ban-
deroles als equipaments cultu-
rals –Casa de la Vila, Auditori 
Municipal i Kursaal– per tal que 
els vianants identifiquin des de 
la distància què s’està fent a 
cada espai. Una altra eina de 
difusió important serà la nova 
nova web del departament, en 
procés d’elaboració, que refor-
çarà la presència a la xarxa so-
cial facebook amb el nom ‘Mi-
RaCultura’ | LG

Cultura i Patrimoni engega noves estratègies per difondre la programació
Subatella va començar 
fent teatre a l’Abi per 
passar ser un actor 
professional reconegut 
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Rosa M. Sardà homenatja Sagarra 
a l’espectacle que clou el poeticae

La prestigiosa actriu Rosa M. 
Sardà serà l’encarregada de po-
sar el punt final al cicle Poeticae, 
que ha organitzat la Regidoria 
de Cultura i Patrimoni entre els 
mesos de setembre i octubre. 
Sardà actuarà el 23 d’octubre al 
Kursaal amb un espectacle de 
teatre poètic que recorre l’obra 
de Josep M. de Sagarra (19h). El 
muntatge recull poemes, articles 
periodístics i fragments tea trals, 
llegits, dits i interpretats magis-
tralment per l’actriu, que comp-
ta amb la col·laboració de Mer-
cè Pons i Rosa Vila per recrear 
una de les escenes de L’hostal de 
la Glòria, que elles mateixes van 
estrenar al Teatre Romea fa di-
nou anys. ‘Sagarra dit per Rosa 
M. Sardà’ es va estrenar al Tea-
tre Lliure de Barcelona el passat 
mes de març.

Recital poètic. La Casa de les Ai-
gües va acollir el 15 d’octubre 
un recital de poesia a càrrec del 
Grup 7 de Cors, integrat per set 

poetes vallesans, entre els quals 
hi ha la montcadenca Elisa Rie-
ra. El col·lectiu, nascut a l’entorn 
dels cursos i tallers de l’Ateneu 
Barcelonès, ja va participar l’any 
passat en la primera edició del 
cicle Poeticae i repeteix aquest 
any, coincidint amb el segon ani-
versari de la seva fundació. Els 
set components del grup van lle-
gir les seves crea cions que el pú-
blic va poder seguir en un petit 

llibret editat per a l’ocasió i titu-
lat ‘Saó’, “dedicat a l’estat de la 
terra, o de tots nosaltres, quan 
la fem apta per conrear-la”, 
segons el pròleg. A més d’Elisa 
Riera, el grup està format per 
Clara Mir, Esperança Castell, 
Leonci Canals, Margarida Me-
dina, Marisa Olivera i Miquel 
Sánchez. El recital va comptar 
amb la col·laboració de Mariona 
Grau a la guitarra.
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El Grup 7 de Cors va presentar el poemari ‘Saó’ en un recital a la Casa de les Aigües

Laura Grau | Redacció

D’esquerra a dreta, Esperança Castell, Marisa Olivera i Leonci Canals, recitant poemes

La galeria Isabel Ignacio de 
Sevilla acollirà fins al 9 de de-
sembre una exposició de l’ar-
tista montcadenc Joan Capella 
(Montcada i Reixac, 1927-2005), 
que rep el suport de la Sala Dal-
mau de Barcelona. De l’obra de 
Capella, la sala d’art de la ca-
pital andalusa destaca “la feina 
d’artesania il·lustrada amb 
el traçat dels seus dibuixos i 
murals que ajunten realitats 
i simbologies”. L’exposició és 
fruit de la col·laboració entre la 
sala sevillana i la barcelonina. 
“Hi hem portat les 15 peces 
del nostre fons sobre Capella, 
que comprèn des dels anys 
90 fins abans de la mort de 
l’artista”, ha explicat Mariana 
Draper, de la Sala Dalmau. 

Company de luxe. Les obres de 
Capella comparteixen l’espai 
amb les de l’artista andalús Ma-
nuel Ángeles Ortiz (Jaén, 1895-
París, 1984), un dels autors his-
tòrics de la pintura espanyola 
de la generació del 27, company 

de García Lorca i Manuel de 
Falla. “Que l’obra de Capella 
estigui al costat d’aquest gran 
autor és tot un honor, així 
com que s’exposi en una sala 
tan important com la galeria 
Isabel Ignacio”, ha manifestat 
Draper. D’altra banda, la Fun-
dació Joan Capella està prepa-
rant una exposició retrospecti-
va de l’artista que s’inaugurarà 
al desembre.

Silvia Díaz | Redacció

La Sala Dalmau divulga
l’obra de Capella a Sevilla
La galeria isabel ignacio acull l’exposició fins al 9 de desembre

pintURA

Detall de composició de les peres, de Capella

sa
la

 D
al

m
au



232a quinzena | Octubre 2011 Cultura

CoRRELLEnGUA 2011

La CAL homenatja tres col·lectius 
per fomentar la llengua i la cultura

El Correnllengua 2011 ha estat 
el marc triat per la Coordinado-
ra d’As so cia cions  per la Llengua 
(CAL) per homenatjar tres col-
lectius del municipi que han fet 
i fan activitats de promoció de 
la llengua i la cultura catalanes: 
la Fundació Cultural –que en-
guany celebra el seu 25è aniver-
sari–, el grup d’havaneres l’Es-
pingari i l’INS La Ribera que 
ha posat en marxa el programa 
‘Parla català amb el alumnes’. 
Representants de les entitats i 
l’institut van rebre el reconei-
xement de la CAL en el decurs 
del sopar de taverna que es va 
fer a la sala polivalent de l’Abi 
el 8 d’octubre i que va aplegar 
més d’un centenar de persones, 
tot un èxit segons ha reconegut 
l’organització. 

Català a les escoles. L’acte va 
començar amb un parlament 
de la periodista Patricia Ga-
bancho en defensa del català i 
del seu ús com a llengua vehi-

cular a les escoles i va comptar 
amb l’actuació de l’Espingari. El 
Correllengua també va incloure 
un concert del cantautor Jor di 
Montañez al Casal Popular El 
Brot el 7 d’octubre que va aple-
gar força públic. L’intèrpret va 
tocar peces del seu últim treball 
Dolça victòria. El 24 d’octubre 
el SLC organitza l’acte de pre-
sentació de les noves parelles 
lingüístiques a l’Abi (19h).
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La Fundació Cultural, L’Espingari i l’iNS La Ribera van rebre el guardó durant un sopar

Pilar Abián | Montcada

El sopar de taverna va reunir un centenar de persones a la sala polivalent de l’Abi el 8 d’octubre

MúSiCA

La pegatina, de gira per la Xina
La banda montcadenca té programats concerts a Beijing, Shanghai i quatre ciutats més

La Pegatina, que ja ha recor-
regut bona part d’Europa en 
les seves gires internacionals, 
viatjarà a la Xina entre el 25 
d’octubre i el 7 de novembre 
per actuar  a Beijing i Shanghai 
i quatre ciutats més. La banda 
montcadenca tocarà a sales amb 
capacitat per a unes mil perso-
nes i en un festival amb capaci-
tat per a 50.000. “És tota una 

aventura tocar a la Xina, ja 
que no és molt habitual  que 
grups occidentals hi vagin de 
gira”, ha destacat el cantant, 
Adrià Salas. De fet, el corres-
ponsal de TV3 a la Xina, Sergi 
Vicente, ja ha contactat amb el 
grup per fer el seguiment dels 
concerts i captar la reacció del 
públic xinès.  A principi d’octu-
bre La Pegatina va participar al 
festival Busker’s d’Ibla, a Sicí-

lia, i va actuar a diverses ciutats 
italianes com Milà, Bolonya i 
Torí. De tornada de la Xina, el 
grup farà una gira per sales ca-
talanes, amb concerts a Mataró, 
Terrassa i Torelló. Al desembre 
retornarà a Europa per tocar a 
Alemanya, Holanda, Dinamar-
ca i Bèlgica. El repte del 2012 
serà actuar a Llatinoamèrica si 
es concreten les ofertes que han 
rebut de països com Mèxic.

Laura Grau | Redacció

Jordi Montañez, durant el concert a El Brot
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El duet de prestigiosos guitarristes Jordi Codina i Josep M. Mangado (a la 
foto), ambdós professors de conservatori, farà un concert a l’Auditori Mu-
nicipal el 30 d’octubre (19h), fruit de la col·laboració entre l’Ajuntament i 
el VIII Certamen Internacional de Guitarra de Barcelona. Els dos virtuosos 
tocaran obres per a dues guitarres d’autors del segle XIX i XX | LR

> Concert de guitarra de Codina i Mangado

El públic que aquest any s’acos-
ti al novè passatge del terror de 
Can Cuiàs es trobarà en plena 
gravació d’una pel·lícula de por 
ambientada en un circ. “Quan 
la gent entri al túnel s’endinsa-
rà en l’enregistrament del 
film, veurà pallassos, equili-
bristes, malabaristes i mags, 
i en un moment donat... tot 
canviarà”, ha explicat Ana Pla-
za, una de les organitzadores del 
passatge, una activitat que el col-
lectiu de joves C4 del barri i la 
Regidoria d’Infància i Joventut 
organitzen des de fa 9 anys per 
celebrar la festa de Tots Sants i 
Halloween. 

Passis dobles. El passatge funcio-
narà els dies 29 i 30 d’octubre 
al Centre Cívic del barri. De 16 
a 18h es faran els passis per als 
infants, amb els llums encesos. 
A partir de les 18 i fins a les 23h, 
les representacions seran per al 
públic adult, ja amb els llums 
apagats. “Enguany comptem 

amb una quarantena de per-
sones; uns 30 interpretaran 
algun personatge i la resta ens 
ajuden amb la il·luminació 
i amb la música”, ha indicat 
Plaza. El passatge del terror de 
Can Cuiàs és una de les activi-
tats més consolidades al barri. 
Al llarg dels anys que porta en 
funcionament, els organitzadors 
han convertit l’equipament en 
escenaris com un hospital, un 
tren descarrilat o un temple gò-
tic, entre d’altres.

CAn CUiàS

Silvia Díaz | Can Cuiàs

El món del circ inspira 
el 9è passatge del Terror
L’activitat tindrà lloc els dies 29 i 30 d’octubre al Centre Cívic

Una de les actrius del passatge del 2010
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FotoMontCADA 2011

Fins al 30 d’octubre l’Auditori, 
la Casa de la Vila i el Kursaal 
acolliran sengles exposicions 
de l’Agrupació Fotogràfica de 
Montcada i Reixac, en el marc 
del festival Fotomontcada. La 
inau guració es va fer en un acte 
únic a l’Auditori el 18 d’octubre, 
amb la presència de 12 dels 20 
socis de l’entitat que participen 
a la mostra col·lectiva que acull 
aquest equipament titulada Fo-
tovisió. A la Casa de la Vila es 
poden veure les millors imatges 
de la biennal internacional de 
fotografia Aqüeducte 2010 (I) 
i al Kursaal, Mirades de Mont-
cada (I), una proposta novedosa 

en què cada soci mostra la seva 
visió d’una mateixa imatge, una 
perspectiva de l’església de San-
ta Engràcia feta des del col·legi 
La Salle durant l’última nevada. 
Tant el president de l’entitat, Pe-
dro Caballero, com el coordina-
dor del Fotomontcada, Cosme 
Oriol, van destacar l’originalitat 
d’aquesta exposició i la bona 
resposta dels socis. El regidor 
de Cultura i Patrimoni, Daniel  
Moly (CiU), va remarcar “el 
gran nivell fotogràfic que exis-
teix a Montcada”.  

Altres activitats. El 21 d’octubre 
la seu de l’entitat acollirà el pas-
si d’un audiovisual sobre Nova 

York i una exposició sobre ocells 
del soci Josep Galián. També 
s’han programat tallers de fo-
tografia d’interiors a la Casa de 
les Aigües, el dia 23; de retoc 
fotogràfic, el 29 a la Biblioteca 
Elisenda, on s’inaugurarà una 
exposició i una guia sobre el 
fons de fotografia, i un de nu 
femení en interiors, també a la 
Casa de les Aigües, el 30. El 3 
de novembre tindrà lloc la inau-
guració simultània de tres noves 
exposicions: Del Besòs al Llo-
bregat’ feta per 8 socis de l’Afot-
mir sobre el litoral barceloní, a 
l’Auditori; ‘Aqüeducte 2010 (II), 
a la Casa de la Vila, i ‘Mirades 
de Montcada (II)’, al Kursaal. 
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Laura Grau | Montcada

Foto de família dels autors participants a l’exposició Fotovisió que es pot veure a l’Auditori i que està formada per una quarantena de fotografies

bibLiotECA ELiSEnDA
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L’Afotmir ‘inunda’ de fotografies 
les principals sales d’exposicions
Les mostres romandran fins al 30 d’octubre a l’Auditori, la Casa de la Vila i el Kursaal

L’actriu i escriptora Coia Valls 
va presentar el 19 d’octubre a 
la Biblioteca Elisenda de Mont-
cada el llibre La princesa de Jade, 
que va rebre l’any passat el pre-
mi Néstor Luján de novel·la his-
tòrica. “És una obra ambiciosa 
per la immesitat del món que 
ens presenta, amb una prosa 
que ens atrapa sense deixar 
de costat el sabor de l’aventu-
ra”, va explicar l’escriptor i po-
eta Xulio Ricardo Trigo, qui va 
acompanyar l’autora durant la 
presentació. L’acte va incloure 
la projecció d’un ‘book trailer’ 
que recull l’essència de la novel-
la, situada a mitjans del segle 
VI i ambientada a l’Orient. “És 
un viatge entre Constantino-
pla i la Xina on el paisatge té 
molt de protagonisme”, va dir 

Valls. L’autora, nascuda a Reus, 
va destacar que “buscava una  
història i uns personatges que 
em permetessin demostrar 
que la veritat absoluta no la 
té ningú”.

Torna Cardona. L’escriptora Mar-
ta Cardona presentarà la seva 
segona novel·la, titulada Una his-
tòria particular (Angle Editorial,  
2011), el 26 d’octubre a la Bi-
blioteca Elisenda (19h). L’obra 
narra les vicissituds de la família 
Salvans, afincada a Reixac, des 
de principi del segle XX fins 
a l’esclat de la guerra civil i la 
dura repressió franquista, que 
tindrà conseqüències tràgiques 
per a la família. La pro tagonista 
de la història és Maria Salvans, 
l’heroïna de la primera novel·la 
de Cardona, Fora de lloc.

Laura Grau | Redacció

Coia Valls va presentar el seu llibre a la biblioteca acompanyada per l’escriptor Xulio Ricardo Trigo

Coia Valls: ‘La veritat 
absoluta no la té ningú’
L’escriptora i actriu va presentar la novel·la ‘La princesa de jade’
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el retro-visor Laura grau
Fundació Cultural

El seu fundador, Francesc Mallafré, també va regentar el bar Gol del passeig Rocamora
Hi ha establiments que deixen 
una petjada important en la me-
mòria col·lectiva, especialment si 
n’hem estat clients durant la in-
fància. És el cas de la gelateria 
Mallafré que va funcionar al car-
rer Major entre els anys seixanta 
i vuitanta. El seu fundador va ser 
Francesc Mallafré, més conegut 
com ‘el Mantequero’ perquè es 
guanyava la vida venent els gelats 
que ell mateix fabricava amb un 
carretó pels carrers de Montcada. 
També era molt conegut perquè 
regentava el bar Gol, situat al pas-
seig Rocamora –on actualment hi 
ha un gran basar.

El bar disposava d’un pati on es 
feien balls els dies festius i va ser 
la seu de l’Associació de Caça-
dors El Tordo i d’una entitat d’afi-
cionats a la boxa. Feien dinars 
dia ris i havien arribat a atendre 
fins a un centenar de comensals, 

la majoria obrers que treballaven 
en la construcció de la fàbrica 
Valentine. “Teníem sempre una 
feinada impressionant –recorda 
una de les seves filles, Montserrat 
Mallafré– perquè hi havia molt de 
moviment”. El negoci va funcio-
nar força bé fins que la riua da de 
1962 va arrasar-ho tot. Aleshores 
Mallafré va decidir traslladar-se al 
carrer Major i canviar el bar per 
una gelateria. Aquest home em-
prenedor, fill de pagesos de Tarra-
gona, va morir l’any 1986.

Mallafré, el paradís dels gelats 

Exterior de la gelateria Mallafré als anys vuitanta, després de la reforma de l’original 

Francesc Mallafré, a l’antic bar Gol

Va començar 
venent gelats amb 
un carretó pels 
carrers del poble

El Museu Municipal, ubicat a 
la planta baixa de la Casa de la 
Vila, vol apropar-se als diferents 
barris de Montcada i explicar la 
tasca de conservació, investiga-
ció i divulgació que duu a terme 
en el seu dia a dia. Amb aquest 
objectiu ha dissenyat la campa-
nya “El Museu visita el barri!”, 
que arrencarà el 22 d’octubre a 
Can Cuiàs i que s’allargarà fins 
a l’estiu del 2012. La iniciativa, 
impulsada des de la Regidoria 
de Cultura i Patrimoni, compta 
amb la col·laboració de la Xarxa 
d’Equipaments Municipals que 
posarà a disposició del Museu 
els diferents centres cívics que 
hi ha als barris per exposar la 
mostra itinerant que s’ha pre-
parat per a l’ocasió conjunta-
ment amb la Fundació Cultural 
Montcada.

Tallers infantils. La primera pa-
rada d’aquesta exposició i de 
les activitats que l’acompanya-
ran durant la seva inauguració 

a cada barri serà Can Cuiàs el 
22 d’octubre. El Parc del Turó 
Blau serà l’escenari, a partir de 
les 11h, de diferents propos-
tes adreçades al públic familiar 
com ara tallers d’arqueo logia i 
de cavallers medievals i visites 
guia des a l’exposició, que repas-
sa elements claus del patrimoni 
local com el jaciment ibèric Les 
Maleses i la Casa de les Aigües. 
La mostra romandrà dues set-
manes més al Centre Cívic. 

Laura Grau | Redacció

El Museu ‘visita’ els barris 
per donar-se a conèixer
La gira arrencarà el 22 d’octubre amb activitats a Can Cuiàs

pAtRiMoni

Taller sobre l’escut local que organitza el Museu
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“Mal partit però bon resultat”.  
Així va resumir l’entrenador de 
l’EF Montcada, Antonio Moya, el 
partit contra l’Horta, un nouvin-
gut a Primera Divisió del futbol 
femení. I és que l’equip local ja 
suma tres victòries consecutives 
en el primer tram de la lliga.
Les montcadenques van cap-
girar en dues ocasions el mar-
cador amb gols de Pili, Mati i 
Nerea que va engaltar una pilota 
al tram final de partit que va sig-
nificar el 3 a 2 definitiu. 

Reacció. “Ha estat el nostre pit-
jor partit, amb falta de ritme 
i lentitud de circulació de pi-
lota, però tot i tenir un mal 
dia, les noies han redreçat la 
situació”, ha valorat Moya qui 
puntualitza que les tres darreres 
victòries consecutives han estat 
contra equips que s’estrenen a la 
categoria, per tant, “encara no 
és moment de fer valoracions 
del rendiment”, puntualitza.

Esports
laveu.cat/esports

TEnnIS TAULA
Un grup de veïns de Can Cuiàs 
crea el primer club de la ciutat,
que entrena al Centre Cívic del barri

pàg. 28 pàg. 29  

La UE Sant Joan es va adjudi-
car el derbi local al Grup Sisè de 
Tercera Catalana, en vèncer el 
Santa María per 3-2 en un matx 
amb molta tensió en què el con-
junt de Terra Nostra va acabar 
amb 7 homes per l’expulsió de 
quatre dels seus jugadors, a més 
del tècnic, José Luis Sánchez. 
El partit va ser força igualat, amb 
domini altern. El Santa María es 
va avançar en dues ocasions al 
marcador, però La Unió va re-
accionar i va neutralitzar el par-
tit amb un gol de Porcel perquè 
finalment Abdul marqués el gol 
de la victòria final.

Expulsions. El joc es va acabar 
amb un seguit d’expulsions de 
jugadors de Terra Nostra, la 
majoria per protestar decisions 
arbitrals. El seu tècnic va valorar 
el partit sense entrar a qüestionar 
les decisions dels col·legiats. “No 
vam saber mantenir el resul-
tat”, va manifestar Sánchez.
Per la seva banda, l’entrenador 
del Sant Joan, José Manuel Mar-
tín ‘Pinti’, també va coincidir 
amb el seu homòleg: “Els ner-
veis i la tensió van predomi-
nar però al final vam sumar 
tres punts importants”. 
El partit va registrar una excel-
lent entrada, amb un municipal 
de Can Sant Joan ple de gom 
a gom.

Lluís Maldonado | Redacció

FUtboL. tERCERA CAtALAnA 

La Unió s’enduu el derbi contra un 
Santa Maria que acaba amb 7 homes
Els nervis i la tensió van predominar en un matx on els de Terra Nostra van avançar-se en dues ocasions

La igualtat va presidir un partit que va registrar amb una excel·lent entrada al municipal de Can Sant Joan i que no va decebre en intensitat ni emoció

FEMEnÍ. 1A DiViSiÓ

L’EF suma ja 
tres victòries
consecutives
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  El Sant Joan trenca la ratxa i els de Terra Nostra segueixen irregulars

Al darrer partit, La Unió no va po-
der continuar amb la bona línia de 
joc de les jornades anteriors que 
l’havien catapultat fins a la segona 
posició del seu grup de la Tercera 
Catalana i va acabar pagant la fal-
ta de ritme i de velocitat contra el 
Cerdanyola B (2-1).
En un partit apàtic, els de José 
Manuel Martín ‘Pinti’ no van sentir-
se còmodes al camp. El rival es 
va avançar primer amb dos gols; 
el primer de penal i el segon a la 

represa. A pocs minuts del final, 
La Unió només va poder retallar 
diferències i abocar-se sense èxit a 
forçar l’empat. Ara l’equip baixa de 
la segona a la quarta posició.

UD Santa María. Una absurda 
segona amonestació al capità 
Gerard Vendrell va acabar deixant 
en inferioritat els de Terra Nostra, 
que van perdre a casa contra el 
líder, el Can Rull, per 0 a 3. La 
primera part va ser igualada però, 

ja amb un home menys, els de 
Sabadell es van imposar. El juga-
dor Óscar Guerrero var reconéixer 
que “ens hem de centrar més en 
el joc, som un equip molt jove i 
inexpert, però, si fem les coses bé 
no passarem problemes”.
D’altra banda, en el terreny extra-
esportiu s’han produït les dimis-
sions del vicepresident, José An-
tonio Vila,  i la secretària, Susana 
Shama-Levi a la junta que presi-
deix Francisco Romero | LM

Lluís Maldonado | Redacció

L’Escola segueix sense conèixer la derrota
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HAnDBOL
La Salle suma la primera victòria a 
pista del Saragossa, però segueix 
sense guanyar a acasa
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El homes de Jordi Rozas sumen quatre victòries i un empat en les primeres 5 jornades

Amb un rival enganyós situat a 
la part baixa i en una pista sem-
pre complicada com és la del 
Bosco Rocafort, l’FS Montcada 
va tornar a exhibir quines po-
den ser les seves armes de cara 
a aquesta temporada. El partit 
no es va decidir fins a 10 minuts 
perquè acabés el matx. Al des-
cans, només un solitari gol de 
Jordi Bonet avançava els mont-
cadencs. 
A la segona part, els nervis i la 
igualtat es van trencar en la rec-
ta final. Un segon gol de Grimal-
dos va obligar el rival a avançar 
línies i bolcar-se a la desesperada 

a l’atac. Això ho van aprofitar els 
homes de Jordi Rozas; Gerard 
Esteller va marcar el seu setè gol 
a la lliga, seguit del de Quique 
Martín i Mario, fins a completar 
el 0 a 6.

El millor equip dels darrers anys.
Un equip que barreja joventut i 
experiència, però del que el seu 
president, Pedro Litrán, creu que 
“no veurem el seu potencial 
fins a la meitat de la primera 
volta”. Reconeix, però, que “és el 
millor equip que ha tingut com 
a president en els darrers qua-
tre anys”.
A l’ofici de Gerard Esteller, Jor-

di Bonet, Grimaldos o Quique 
Martín, combinat amb gent de la 
casa com Mario se li suma una 
nodrida i jove representació que 
opta a reivindicar la seva vàlua.

Retorn de Jaro com a rival. Els pro-
pers compromisos servirar per 
avaluar la dinàmica de l’equip. 
Al proper partit, els montca-
dencs visiten la pista del Palau-
tordera. Però un dels grans at-
tractius serà d’aquí a quinze dies 
amb el retorn de l’extrenador 
del Montcada durant els darrers 
anys, Juan Antonio Jaro, aques-
ta vegada com a visitant dirigint 
el Valldetenes.

FUtboL. tERCERA CAtALAnA

El Mausa goleja el Rocafort
i continua imbatut a la lliga

Lluís Maldonado  | Redacció

Hi havia ganes de guanyar el 
primer partit a casa. Els nervis i 
la pressió dels jugadors i del cos 
tècnic per oferir la millor cara a 
l’estadi havia pesat massa en els 
dos anteriors partits a la Ferre-
ria. L’equip, en canvi, venia de 
guanyar el seu primer matx de 
la lliga al camp del San Lorenzo 
(1-3). El xoc a l’estadi va servir 
per sumar els tres primers punts 
a casa gràcies a un gol de Nor-
bert a falta de 15 minuts per al 
final del partit.

Visió optimista. “Com cada tem-
porada hi ha ganes i il·lusió 
i, a més, veig que a poc a poc 
l’equip va a més”, comenta el 
president, Modesto ‘Tato’ San-
chís. “Potser no tenim molta 
experiència, però sí grans ju-
gadors”, opina el màxim diri-
gent del club.
El bagatge a la lliga, amb dues 
derrotes a casa, ha representat 
molta pressió: “La plantilla te-
nia ganes d’oferir el bon joc 
que practica fora de casa a 
l’estadi”, subratlla el president 
qui confia que l’equip s’alliberi 
de la pressió i desplegui la quali-
tat que atresora. Sanchís ha vol-
gut destacar que “enguany la 
competició serà més igualada 
que mai”.

Lluís Maldonado | Redacció

FUtboL. pRiMERA CAtALAnA

Un gol de norbert dóna els primers 
tres punts a casa contra el Júnior
El conjunt verd ha sumat dues victòries consecutives al camp del San Lorenzo i la primera a l’estadi  

Tot i els nervis i la tensió inicial, el Montcada va sumar la primera victòria d’aquesta temporada a l’estadi de la Ferreria
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Tots els partits del CD Mont-
cada del 15 i 16 d’octubre van 
començar amb un minut de si-
lenci. Un record cap a una de 
les persones més especials de 
la família verda. Antonio Ortega 
va morir a principi d’octubre als 
97 anys. Com a soci més antic 
del club va ser, a més a més, el 
president de la comissió gestora 
que l’any 1961 va salvar l’entitat 

i va mantenir l’equip a la Terce-
ra Divisió. Ho va fer per amistat 
amb qui aleshores era l’home 
fort del club, Paquito Lasús. Al 
llibre “Sang Verda”, que repas-
sa la història del CD Montcada, 
Ortega recordava que en aque-
lla època no ho va passar gens 
bé perquè no podia respondre 
econòmicament com ho havien 
fet els antecessors | LM
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Minut de silenci per la mort del soci número 1, expresident i exjugador

El talent i l’ experiència fan que el club tingui enguany un dels millor equips per lluitar per l’ascens

koRFbAL

Dos montcadencs  
amb Catalunya al 
Mundial de la Xina

Catalunya estarà present al 
Campionat Mundial de Korfbal 
que es disputarà a partir del 27 
d’octubre a Shaoxing (Xina). A 
l’equip seran els montcadencs 
Marc Castillo (CK Montcada) i 
Óscar Hernández (CK Vacaris-
ses), acompanyat del terrassenc  
José M. Álvarez (CK Montcada). 
L’objectiu de la selecció catalana 
és aconseguir el millor resultat 
de la història en un Mundial i 
poder arribar a semifinals.
Al campionat hi participen 16 
equips. Catalunya jugarà al grup 
D, on els equips més forts són la 
República Txeca, Gal·les i Xina.

Acord de filiació. Aprofitant la 
pretemporada, el Club Korfbal 
Montcada ha arribat a un acord 
perquè l’AEE IES Montserrat 
Miró sigui filial de la l’entitat. 
Ambdós clubs ja han disputat 
partits amistosos.

Lluís Maldonado | Redacció

Marc Castillo juga al CK Montcada
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L’encert ofensiu, tant des del joc 
interior com exterior i la neutra-
lització en defensa dels homes 
incisius del Casablanca de Sara-
gossa van permetre segellar la pri-
mera victòria a casa del Valentine 
aquesta temporada (90-74).
“Sabíem que era important la 
defensa, però el que més valoro 
és guanyar a casa després del 
debut contra el Mollet”, explica el 
tècnic, Mario Del Campo. Balan-
zó va sumar una excel·lent actua-
ció des del tir exterior mentre que 

Valle i Sotomayor van resoldre 
amb solvència sota els pals. En la 
jornada anterior l’equip va superar 
a domicili l’Olivares (65-69) 

L’objectiu: Ser a dalt. “Aquesta 
tercera victòria consecutiva ens 
situa en la part alta de la clas-
sificació, que és on ens corres-
pon estar”, diu Del Campo qui 
té molt clar que l’evolució del joc 
i de l’equip s’anirà veient partit a 
partit. El proper cap de setmana 
el Valentine visita la pista del 
Sant Nicolau.

L’equip venç el Saragossa (65-79) i supera el Casablanca 
aragonés al Miquel poblet amb autoritat (90-74)

Lluís Maldonado | Redacció

bàSQUEt. LLiGA EbA

El Valentine es refà  
amb dues victòries 
i per fi guanya a casa  
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L’equip va plantar cara a La Roca, però no va poder doblegar un dels favorits a l’ascens

Incessants i lluitadors fins al fi-
nal. Així es van mostrar els ho-
mes de Pablo Camarero en un 
partit especial que va coincidir 
amb la presentació oficial de tots 
els equips del club i que va regis-
trar una bona entrada al pavelló, 
i per intentar regalar a l’afició la 
primera victòria a casa. No va 
poder ser tot i però es va plantar 
cara a La roca, un dels equips 
que aspiren a l’ascens (25-29).
El tècnic, Pablo Camarero es 
mostrava a la fi del partit amb 
una sensació agredolça. “Per 
una banda, estic satisfet perquè 
hem complert les expectatives 

de joc i actitud, però sense la 
recompensa final”. Camarero, 
està en línies generals, content 
pel rendiment del l’equip, però 
matisa que “el calendari ha fet 
que ens enfrontem a equips 
a priori superiors a l’inici de 
temporada”. L’entrenador no-
més lamenta la derrota en el 
debut a casa contra El Vendrell, 
“un partit partit que s’hauria 
d’haver guanyat”.

Calendari difícil. Ara, La Salle 
afrontarà dos partits complicats: a 
casa contra el Sant Martí i a la pis-
ta del Palautordera, que s’ha refor-
çat amb jugadors de lliga Asobal.

HAnDboL. pRiMERA nACionAL

La Salle desplega un gran joc i 
suma el primer triomf a la lliga

Lluís Maldonado | Redacció

Després de l’ensopegada a casa contra el Mollet, el Valentine ha encadenat dos triomfs seguits

Si algú tenia alguns dubtes de 
com seria l’inici de competició de 
La Salle Iste, s’han esvaït de cop. 
El conjunt que dirigeix Esperan-
za Hoyos va abrumar el Molins 
de Rei al pavelló Miquel Poblet, 
al qual es va imposar per 19 gols 
de diferència (32-13). Bon partit 
de les montcadenques, que van 
imposar el seu joc ràpid i efectiu 
des del principi i no van donar 
cap opció a entrar al matx. La 
Salle Iste té molt clar que aspira 
a repetir el bon paper de la tem-
porada passada, com ha explicat 
l’entrenadora, Esperanza Hoyos: 
“El llistó està alt però mante-
nim el bloc que tan bon resul-
tat va donar l’any passat”.

La Salle iste s’estrena amb un victòria còmoda (32-13)

Lluís Maldonado | Redacció

HAnDboL FEMEnÍ. pRiMERA CAtALAnA

Debut balsàmic  

El femení aspira a repetir una gran temporada

ExCURSioniSME

El Cim encara
la cloenda del 
25è anivesari

El grup excursionista de Mont-
cada El Cim encara ja la recta fi-
nal del seu 25è aniversari. L’acte 
de cloenda serà un sopar previst 
per a l’11 de novembre al col·legi 
La Salle (21h). És imprescindible 
reservar prèviament. 

Audiovisual. Abans però, el 27 
d’octubre i en el decurs del pro-
grama dels tallers d’El Cim es 
podrà veure un audiovisual al 
cafè Colon de l’Abi de l’ascensió 
a l’Stok Kangri de 6.153 metres 
(Himalaia) que van realitzar al 
juliol del 2010 una expedició con-
junta de la Unió Excursionista de 
Sabadell i el Cim, que inclou 40 
minuts d’espectaculars paisatges 
i una ambientació indotibetana.

Lluís Maldonado | Redacció

Pau Maresma en un llençament
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L’enitat va néixer al juny però és ara quan comença a generar activitats

tEnniS tAULA

Can Cuiàs funda el primer 
club de pales de Montcada

Tot just fa quatre mesos 
que un grup de veïns de 
Can Cuiàs va decidir fun-
dar el primer club de ten-
nis taula de la ciutat. Una 
idea que va sorgir dels 
jugadors més apassionats 
dels tornejos d’aficionats 
que es van fer a principi de 
2011. I la resposta ha estat 
excel·lent. 

Són ja 35 socis, que van 
des dels 7 als 58 anys, i que 
entrenen al Centre Cívic 
del barri.
El club no participa en les 
competicions oficials, ja que 
necessita com a mínim un 
any de constitució per tenir 
fitxa federativa. Mentres-
tant, però, ja prepara per al 
novembre lligues internes a 
Montcada i vol promoure 

el tennis de taula a les esco-
les. El president, Francisco 
Gómiz, fa una crida perquè 
la gent conegui i practiqui 
aquest esport.

Manca d’espais. La peti-
ció que fa el club és poder 
entrenar en un espai més 
gran, ja que només disposa 
d’una de les sales del centre 
cívic un dia a la setmana. 

Lluís Maldonado  |  Redacció

bàSQUEt

De les quatre jornades de 
lliga disputades al grup 5 
dels campionats territo-
rials masculins, el Sènior 
A de l’Elvira-La Salle no-
més ha pogut jugar dos par-
tits i els dos han acabat sal-
dant-se amb derrota. El dia 
15 d’octubre el calendari va 
obligar a descansar a l’equip, 
però en la primera jornada 
va perdre a casa contra el 
Sinera d’Arenys(57-67) i en 
la tercera va caure nova-
ment derrotat a casa contra 
el Caldes (53-76).

Sènior B. En la darrera 
jornada es va aplaçar el 
derbi contra el Can Sant 
Joan. Els altres dos partits 
es van saldar amb una de-
rrota per la mínima con-
tra  Sant Joan de Mata (61-
60) i una abultada victòria 
contra el CIM(116--22).

Lluís Maldonado  | Redacció 

El Club de Tennis Taula Can Cuiàs té 35 socis que van des dels 7 als 58 anys i entrena a una de les sales del centre cívic

FUtboL SALA.

El primer equip de la UE 
Can Cuiàs ha començat la 
lliga sumant una meritòria 
victòria contra el Ràcing 
de Pineda per 3 a 2 a casa a 
falta de quatre minuts per 
al final del partit.
Javier Segovia va avançar 
els homes de Matías Ruiz 
i Carlos Haro va marcar el 
2 a 0. Però un Pineda molt 
disciplinat en defensa i 
amb gran mobilitat en atac 

va igualar el partit. De nou, 
en una bona jugada Carlos 
Haro va marcarel gol de la 
victòria. El Pineda és un 
dels favorits a l’ascens.

Èxit d’equip. El tècnic de 
l’equip, Matías Ruiz ha 
destacat el gran paper del 
grup: “El gran compa-
nyerisme i ambient són 
fonamentals per mante-
nir la unió dintre i fora 
del camp”. 

Debut amb victòria
contra el pineda

Els jugadors celebren el gol de la victòria que desfeia l’empat a 2

Lluís Maldonado  | Can Cuiàs
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El sènior A 
encara no
ha guanyat 

tiR AMb ARC En 3D. 

El Can piqué obté dues 
medalles de plata
al Campionat Espanya

bàSQUEt

El derbi que havien de ju-
gar el 15 d’octubre el CEB-
Monseny contra l’Elvira 
La Salle s’ha ajornat sense 
nova data a l’espera de la 
disponibilitat dels equips 
i el que dicti la Federació. 
En el matx previ correspo-
nent a la quarta jornada, 
l’equip A va caure a casa 
contra el Caldes per 53 a 
76. El conjunt que entrena 
Jordi Bondia encara no co-
neix la victòria i ocupa la 
part baixa de la taula pen-
dent del partit ajornat.

Equip B.L’equip B Mama-
Mandawa no va poder 
fer res a la pista del Sine-
ra d’Arenys d’on va sortir 
derrotat per 72 a 33. El 
conjunt de Can Sant Joan 
ocupa la part mitja de la 
taula amb 4 punts.

Lluís Maldonado  | Redacció 

Ratxa irregular 
dels dos 
sèniors del 
Can Sant JoanCarlos Haro capgira el marcador amb dos gols (3-2)

Els arquers del Club de 
Can Piqué Xavi Fernán-
dez i Alicia Vargas es van 
proclamar sotscampions 
d’Espanya en la moda-
litat de tir amb arc recte 
al Campionat d’Espanya 
que es va disputar a Tru-
jillo (Cáceres) del 6 al 9 
d’octubre.  Manuel Fuentes, 
va ser onzè.

Competicions europees. 
El Club de Can Piqué 
ha anunciat la intenció 
d’afiliar-se a l’Assocació 
Internacional de Tir amb 
Arc (IFAA). Roca s’ha 
mostrat molt il·lusionat 
amb la notícia ja que així 
“tindrem perspectives 
de competir com a club 
a Europa”, ha subratllat 
el president que d’aquesta 

manera creu que augmen-
tarà la projecció interna-
cional del club.

Tirada nocturna. El primer 
cap de setmana de novem-
bre l’entitat repetirà la tira-
da nocturna perquè l’any 
passat va ser un èxit con-
gregant multitud de públic
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Lluís Maldonado  | Redacció 

Xavi Fernández i Alicia Vargas van pujar al podi
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Tirada nocturna de l’any passat
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El sots-21 del Valentine s’ha 
consolidat al lideratge del 
Grup Segon de Preferent 
després d’haver guanyat 
les cinc primeres jornades 
de lliga. Els montcadencs, 
dirigits per José Cabani-
llas, es van imposar al da-
rrer partit jugat a l’Igualada 
per 70-37 i, una setmana 
abans, van vèncer l’Horta 
a domicili per 59 a 63. 

Júniors. Els dos júniors del 
club acomulen una ratxa 
negativa amb només 1 vic-
tòria en 5 partits.  L’equip 
A va conseguir guanyar 
elseu primer partit a Ma-
taró (47-64) mentre que 
va perdre contra el Grup 
Barna (40-56). I el júnior 
B va caure contra el 3 
Vil·les (56-53) i contra el 
Calella (43-60). 

> Marc garcía, subcampió de Catalunya
El montcadenc Marc Garcia, d’ 11 anys, s’ha proclamat subcam-
pió de Catalunya en en la modalitat 70 de promovelocitat, adreçat 
a joves de 10 a 12 anys. Després d’un inici de temporada amb 
accidents i problemes mecànics, el jove pilot ha protagonitzat 
una remuntada espectacular fins a assolir el subcampionat  el 
15 d’octubre a Móra d’Ebre. Tot i aconseguir la ‘pole’ va acabar 
segon. De les 10 carreres de la competició, el de Can Sant Joan 
no va poder disputar 4 proves. Aquesta categoria és el bressol 
dels pilots campions. Garcia farà el salt al 125 cc als campionats 
del Mediterrani. Si García despunta en la seva escuderia d’Osona 
amb el mecenatge familiar, confia algun dia tenir la il·lusió de ser 
el campió mundial de la GP | LM   

El mini d’El Viver supera 
el CB Montcada amb facilitat

Un dels atractius de la dar-
rera jornada de l’Escola de 
Bàsquet Can Sant Joan era 
el derbi de entre l’amfitrió 
i el CB Montcada. No 
hi ha va haver color, els 
de l’escola El Viver van 
guanyar per 66 a 20 amb 
un gran partit a la pista co-
berta.
D’altra banda, l’equip jú-
nior va perdre contra La 
Salle Bonanova (76-36) i 
en la jornada anterior es 
va imposar al Valldemia 
(61-54).

Secció femenina. L’infantil 
va derrotar el Lliçà (36-25), 
mentre que el preinfnatil va 
perdre a Sant Celoni (13-
64) i en la jornada anterior 
va superar el Cardedeu 
(30-16).

Lluís Maldonado | Redacció

bàSQUEt. CEb CAn SAnt JoAn

El CEB Can Sant Joan es va imposar en el derbi per un contundent 66 a 20

Els petits de CEB Can Sant Joan es van endur el derbi amb superioritat
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bàSQUEt. Cb MontCADA

Sílvia Alquézar | Redacció

El sots-21 continua líder en 
solitari en guanyar l’Igualada
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L’Àgora de Montcada Aqua 
serà l’escenari el pròxim 28 
d’octubre de la cerimònia 
de reconeixement a l’es-
port montcadenc pels èxits 
aconseguits la temporada 
passada. 
Durant la gala es premiaran 
els equips i esportistes que 
han quedat campions o han 
ascendit en les seves respec-
tives modalitats i categories 
–un total de 14 entitats–, les 

escoles que han destacat 
pel nombre d’esportistes 
i pel joc net, els clubs que 
han celebrat el 25è i el 50è 
aniversari i un abonat de 
les instal·lacions esportives 
municipals. També es do-
naran a conèixer els premis 
a la dedicació al món de 
l’esport escolar i federat, a 
la trajectòria arbitral i a la 
tasca en l’esport per a disca-
pacitats. Els tres guardons 
més importants arribaran a 

la part final de la gala, quan 
es faran públics els premis 
a la millor entitat, esportis-
ta masculí i femení. El jurat 
decidirà els guardonats poc 
abans d’iniciar-se la ceri-
mònia entre una primera 
selecció de sis nominats 
que ja és pública. Les enti-
tats que opten a endur-se el 
premi són el CH La Salle, 
el Club Korfbal Montcada i 
la UD Santa María. Pel que 
fa als esportistes masculins, 

opten al guardó final el ci-
clista Pablo Egeda, l’atleta 
Joan Riera, els ballarins 
Rodrigo Luna i Carles Ci-
rera, el taekwondista Ber-
nardo Fidalgo i l’educador 
de gossos David Ferrer. 
Pel que fa a les fèmines, 
estan nominades la ciclista 
Anna Villar, les ballarines 
Eva Nieto i Pilar Ferrer i 
les taekwdondistes Vanesa 
León, Yolanda Fidalgo i 
Jénnifer Álvarez.

pREMiS ESpoRtiUS 2011

Durant la gala, es premiaran els millors esportistes de la temporada passada 

Sílvia Alquézar | Redacció

La cerimònia, que inclourà moltes sorpreses, es farà a l’Àgora de Montcada Aqua, a les 19.30h

Un total de 26 entitats i esportistes 
seran premiats a la gala del dia 28  

  Posada en escena àudiovisual

La gala de lliurament dels Pre-
mis Esportius 2011 serà, so-
bretot, una cerimònia àudiovi-
sual. Montcada Comunicació 
ha produït t una vintenta de vi-
deos per donar a conèixer les 
activitats que fan els diversos 
clubs premiats de la tempora-
da passada. A més, ha enre-
gistrat dos reportatges sobre 
la història de les entitats que 
compleixen anys –La Societat 
de Caçadors El Tordo i el Cen-
tre Excursionista de Montca-
da, el Cim– i un video sorpresa 
final on els esportistes locals 

presentaran la cara més hu-
mana amb un videoclip, que 
a més es podrà veure a partir 
del dia 28 a laveu.cat. 

Pantalla gegant. Durant la ce-
rimònia, els videos es projecta-
ran sobre una pantalla gegant 
situada darrera de l’escenari, 
que s’ubicarà a les escales de 
l’Àgora de Montcada Aqua. La 
gala està concebuda com un 
espectacle televisiu, amb rea-
lització en directe perquè nin-
gú no es perdi detall del des-
envolupament de l’acte | LM 

Els de José Cabanillas mantenen la imbatibilitat després de cinc jornades de lliga 

Els equips de l’Elvira han debutat bé
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L’EF té garantida la continuïtat 
amb un planter de 350 jugadors

Aquesta temporada, la se-
tena de la seva història,  
l’Escola de Futbol compta 
amb 25 equips i uns 350 ju-
gadors, un augment respec-
te a la temporada passada 
gràcies a la creació de dos 
equips més, un juvenil i un 
infantil. “És una satisfacció 
molt gran veure que cada 
vegada hi ha més infants 
que volen jugar a futbol”, 
comenta Manel Trias, el 
president del club, qui ha 
agraït la tasca de tot l’equip 
tècnic, directiu i les famílies.

Rafa Jiménez | Redacció

FUtboL

L’EF Montcada destaca per l’acord de col·laboració que es va signar durant l’estiu amb el CD Montcada

Els Patufets són les promeses més joves de l’entitat i agrupa infants de 3 a 5 anys sota una gran coordinació
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El club aspira a fer una gran temporada

L’excel·lent planter del FS 
Montcada i els prestigi de 
l’entitat aconseguit en els 
darrers anys són els argu-
ments més convincents del 
bon treball que està fent la 
directiva del club que pre-
sideix Pedro Litrán. El 9 
d’octubre el club va fer la 
presentació oficial de tots 
els equips, en presència de 
jugadors, tècnics, autoritats 
i directiva.

FUtboL SALA. FS MontCADA

El club aplega aquesta campanya 12 equips amb més d’un centenar de jugadors

L’FS ha duplicat el nombre de jugadors. A la imatge, les autoritats i la directiva en l’acte de presentació de tots els equips
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El juvenil del CD Mont-
cada ha aconseguit la seva 
segona victòria en tres 
dies. Si el 12 va guanyar 
per 3 a 4 al camp de l’OAR 
Vic, el dia 15 d’octubre ho 
va fer a casa davant l’UE 
Olot per 2 a 1. 
Els homes de Rafa Castilla 
han començat la temporada 

a un gran nivell però tenen 
molt clar que els objectius 
són partit a partit. Un dels 
homes letals de la plantilla 
és Trias, que ja suma quatre 
gols en quatre partits i es 
perfila com a màxim goleja-
dor de l’equip.
Les darreres dues victòries 
són vitals per situar-se en la 
part alta de classificació.

L’equip emprèn el vol 
guanyant el Vic i l’Olot

FUtboL. JUVEniL CD MontCADA

Lluís Maldonado | Redacció

L’equip de Rafa Castilla guanya dos partis consecutius de gran importància
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>> Clica i mira les fotogaleries de tots el equips de La Salle, l’EF i el FS Montcada a

Lluís Maldonado | Redacció

> La Salle dóna un salt qualitatiu i crea
tres nous equips infantils i un màster
“Hem fet un salt qualitatiu de club, 
ja no som un club petitó, ens po-
dem considerar un club mitjà, tirant 
a gran”, assumeix amb orgull el presi-
dent del CH La Salle, Josep Maresma. 
I és que l’entitat s’ha situat entre les 12 
millors de Catalunya i això requereix 
professionalitzar l’estructura a base 
d’esforç i voluntariat. La recompensa 

ha estat fer créixer l’escola d’handbol, 
crear dos nous infantils, un masculí i 
un altre femení i constituir un èquip de 
màsters veterans  que aplega ja a 18 
jugadors. Tots els conjunts del club es 
van presentar el 15 d’octubre.
Maresma té clar que “s’ha de seguir 
treballant per captar jugadors en un 
esport que no és majoritari” | LM
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bàSQUEt. 

El Sots-21 és 
líder invicte 
a la lliga
Els dos equips de bàsquet 
del planter de l’AE Elvira-
La Salle han començat bé 
la competició. El sots-21 
masculí és el líder del Grup 
Tercer del Nivell B en 
guanyar els quatre primers 
partits. Els montcadencs 
van superar el Vilatorra-
da per 70 a 59 i el Prats de 
Lluçanès per 56 a 77.
Mentrestant, el júnior és el 
segon classificat del Grup 

Segon del Nivell C amb 
tres triomfs en quatre par-
tits. Als dos últims partits 
jugats, els locals van vèn-
cer l’equip de la Creu Alta 
de Sabadell per 49 a 58 i el 
Palau de Plegamans per un 
contundent 81 a 32 | SA
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El Sots-21 ha guanyat els 4 partits



Josep Galván
Brigadista convençut.  Des de la creença profunda en la solidaritat entre els pobles, Josep 
Galván, de 22 anys, ha col·laborat durant els tres mesos d’estiu amb l’IPO (International Peace 
Observatory), una organització d’acompanyament internacional a Colòmbia que treballa amb 
moviments de resistència no violenta. L’experiència li ha permès conèixer a fons la complexa 
realitat d’aquest país sudamericà immers en un conflicte bèl·lic des de fa 50 anys. No ha estat 
la primera incursió solidària de Galván, que fa dos anys va viatjar als campaments de refugiats 
sahrauís del sud d’Algèria.  A més de ser un jove preocupat pel que passa al món, també parti-
cipa en el moviment associatiu local. És membre de l’Assemblea de Joves de Montcada (Ajmir) 
i ‘milita’ al Casal Popular ‘El Brot’. Actualment està estudiant Integració Social a l’institut Gallecs 
del Mollet del Vallès i treballa ocasionalment com a cambrer.

“La resistència pacífica és 
l’únic camí per a la pau”

Per què vas decidir fer d’observador 
internacional a Colòmbia?
Hi ha conflictes, com el de Palesti-
na o el del Sàhara Occidental, que 
estan més reconeguts internacional-
ment. En canvi, el de Colòmbia ha 
caigut en un cert oblit i ha quedat 
reduït des dels mitjans de comuni-
cació a una lluita del govern contra 
el narcotràfic quan la realitat és molt 
més complexa.
Què està passant actualment?
El negoci de la droga i l’existència 
de la guerrilla de les FARC s’han 
convertit en les excuses perfectes 
del govern per eliminar qualsevol 
forma de dissidència, especialment 
els moviments contraris a les multi-
nacionals, disposades a explotar les 
grans riqueses naturals del país com 
el gas, el petroli, l’urani i, des de fa 
poc, el coltan, un mineral imprescin-
dible per a la fabricació dels mòbils. 
Quin paper juga l’Estat colombià?
És un estat corrupte que vulnera 

sistemàticament els drets humans i 
que està al servei de les multinacio-
nals. Segons les Nacions Unides, el 
60% dels sindicalistes assassinats al 
món cada any són colombians. La 
mateixa font situa en 57.000 la xi-
fra de desapareguts i en 7.500 la de 
presos polítics, la majoria dels quals 
són víctimes de muntatges judicials 
per neutralitzar líders sindicals, estu-
diantils i comunals.   
On es cometen més abusos?
Les violacions de drets més flagrants 
es cometen a les zones rurals. Entre 
el 2003 i el 2005 es van cometre una 
sèrie de matances de camperols per 
apropiar-se d’una zona de terres fèr-
tils i cultivar-hi palma africana, de la 
qual s’extreu l’oli amb què es fabrica 
el combustible biodièsel. L’Estat va 
fer creure que les víctimes eren gue-
rrillers per exterminar-los amb poca 
oposició social. Convertir les víctimes 
en botxins és una estratègia habitual.
En aquest context quin paper juguen 

els observadors internacionals?
Fa 15 anys que Colòmbia té acom-
panyaments internacionals i l’estat 
coneix molt bé les conseqüències di-
plomàtiques i de relacions comercials 
que pot tenir qualsevol abús que es 
cometi en presència d’observadors. 

En què ha consistit la teva tasca?
He fet acompanyaments de grups i 
persones entre diferents regions del 
país i a les ciutats de Bogotà i Me-
dellín. Els desplaçaments urbans 
són els que entranyen més perill 
per als líders comunals i és on has 
d’estar més alerta però, en gene-
ral, t’adones que la teva presència 

és molt dissuasòria i que et tracten 
molt millor a tu que a la seva gent.
Has de seguir algunes pautes a l’hora 
de respondre davant l’autoritat? 
En el curs de preparació que vaig fer 
amb IPO abans de marxar, et fan un 
seguit de recomanacions com man-
tenir la calma, mostrar un ampli co-
neixement de les lleis del país –això 
descol·loca bastant els militars– i 
tenir el discurs ben après. 
Has viscut alguna situació de perill 
durant aquests tres mesos?
No, han estat acompanyaments tran-
quils, tot i que la tensió acumulada 
t’acaba afectant psicològicament. 
Afortunadament la majoria de les 
missions es fan en parella, fet que et 
dona més seguretat.  
Quines ensenyances has extret 
d’aquesta experiència?
He après molt dels camperols i de la 
gent que s’organitza per reclamar els 
seus drets i denunciar les injustícies. 
Militar allà suposa jugar-se la vida 

però, tot i així, tenen clar que la resis-
tència pacífica és l’únic camí per a la 
pau i la regeneració de la societat. 
Repetiràs l’experiència?
La meva intenció és tornar a Colòm-
bia en algun moment –no sé quan 
ni com– i, per suposat, continuar 
vinculat a l’IPO fent tasques de sen-
sibilització des d’aquí.
En l’àmbit de Montcada també ets 
un activista social.
Sí, personalment estic implicat en El 
Brot, un espai de reflexió, contrainfor-
mació i rebel·lió, obert a la gent que no 
creu en la societat mercantilista i que 
busca alternatives al model actual. Es-
tem molt il·lusionats amb el projecte 
que cada vegada està més arrelat en 
la vida social de Montcada.
Com et planteges el teu futur laboral?
No m’agrada plantejar-me el futur a 
llarg termini. Tinc clar que vull dedi-
car-me a temes d’àmbit social, però, 
ara per ara la meva professió és la de 
cambrer.

“Segons l’ONU, el 
60% dels sindicalistes 
assassinats cada 
any al món són 
colombians”

Observador internacional

A títol personal
LAURA gRAU
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